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گروه خبر // نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی گفت: استان هرمزگان تنها از ۱۵ تا ۲۰ 
درصد ظرفیت دریایی خود بهره برده و واقعیت بیانگر نرخ بیکاری ۲۷ درصدی است. 

   احمد مرادی در آیین تودیع و معارفه سرپرست دانشگاه آزاد اسلامی واحد قشم اظهار داشت: به اذعان صاحب 
نظران دانشگاهی، استان هرمزگان تنها ۱۵ تا ۲۰ درصد از ظرفیت دریایی خود بهره برده است.وی افزود: این در 
حالی است که با فعالسازی ظرفیت اقتصاد دریامحور هرمزگان ، هیچ نیروی انسانی بیکاری در این استان وجود 
نخواهد داشت.نماینده مردم بندرعباس، قشم، ابوموسی، حاجی آباد و خمیر در مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: هرچند آمار هشت درصدی برای نرخ بیکاری هرمزگان ارائه می شود اما حقیقت موجود از نرخ ۲۷ تا ۲۸ 
درصدی حکایت دارد.مرادی ادامه داد: کم کاری و بی توجهی صورت گرفته یکی از عوامل عدم بهره گیری مناسب 
از اقتصاد دریامحور هرمزگان اســت و جامعه دانشگاهی باید در راستای عملیاتی سازی ظرفیت های بالقوه این 
حوزه ایفای نقش موثر داشته باشد.وی اضافه کرد: با تمرکز بر معادن به عنوان یکی از ظرفیت های تحول آفرین 

در دهستان کوهشــاه و بخش احمدی شهرستان حاجی آباد نیز زمینه اشتغال 
تمامی افراد جویای کار این منطقه برطرف خواهد شد.نماینده مردم بندرعباس، 
قشم، ابوموســی، حاجی آباد و خمیر در مجلس شورای اسلامی گفت: حدود 
۸۰ درصد از افراد این منطقه تحت پوشش کمیته امداد هستند که زیبنده نبوده و 
از استاندار هرمزگان تمرکز بر ظرفیت معدنی منطقه برای مهار فقر و محرومیت 
و تحقق شکوفایی را خواستار شده ایم.مرادی خاطرنشان کرد: علاج مشکلات 
کشور در برچیدن بساط پشت میز نشینی مدیران نهفته است و باید برای ایجاد 
تحول رو به جلو و ارائه خدمتی در خور شان مردم این مهم در دستور کار دولت 

جدید باشد.به گزارش فارس، طی این آیین از خدمات چند ماهه محمدحسین رنجبر تجلیل و حمید رستمی جاز 
به عنوان سرپرست جدید دانشگاه آزاد واحد قشم منصوب شد.
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با افتتاح پایانه نفتی جاسک صورت می گیرد 

صادرات نفت ایران 
از ساحل دریای عمان 
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گروه خبر // مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان تاکید کرد: تنها 
مرجع ارائه خدمات الکترونیک مالیاتی، پرتال یا درگاه ملی 

خدمات الکترونیک سازمان امور مالیاتی کشور است.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ شاکررضا مریدی تاکید کرد: تنها مرجع 
ارائه خدمات الکترونیک مالیاتــی، پرتال یا درگاه ملی خدمات 

الکترونیک سازمان امور مالیاتی کشور است.
   مریدی با بیان اینکه اخیراً مشاهده شده پیامک هایی با مضمون 
انجام تکالیــف قانونی و یا برخی خدمات ســازمان به مؤدیان 
ارســال شده، خاطرنشان ساخت: منبع این پیامک ها، سامانه های 

متمرکز پیام کوتاه سازمان امور مالیاتی کشور نبوده و با توجه به 
حساســیت موضوع و یا امکان بروز هرگونه سوء استفاده توسط 
افــراد فرصت طلب، لازم اســت مؤدیان محترم نســبت به این 
موضوع هشیار باشند. وی تصریح کرد: تنها مرجع ارائه خدمات 
الکترونیک سازمان امور مالیاتی کشور، پرتال سازمان به آدرس 
WWW.INTAMEDIA.IR و یــا درگاه ملی خدمات 
الکترونیک ســازمان به آدرس MY.TAX.GOV.IR بوده و 
همچنین سرشماره پیام کوتاه سازمان امور مالیاتی کشور، شماره 

۵۰۰۰۵۱۵۲6 می باشد.

گروه خبر //  معاون سیاســی، امنیتی 
و اجتماعی اســتانداری هرمزگان گفت: 
افزایش جمعیت نیازمند تلاش شــبانه 
درست،  سیاســت های  اجرای  با  روزی 
تسهیل شــرایط ازدواج و تقویت بنیان 
خانواده اســت تا نگرانی ها در این زمینه 

مرتفع شود. 
  علی رئوفی  با اشاره به اهمیت اجرای صحیح 
افزود:  سیاســت های جمعیتی در هرمزگان 
همچنین فرهنگ ســازی و ترویج فرهنگ 
فرزندآوری نقش مهمی در بهبود شاخص های 
 جمعیت خواهــد داشــت.وی تصریح کرد: 

دستگاه های اجرایی و فرهنگی هرمزگان وظیفه 
مهم در تسهیل برنامه های بهبود جمعیت دارند 
که این مهم با تلاش و فرهنگ ســازی محقق 
می شود.معاون استاندار هرمزگان اظهارداشت: 
ضروری است با اتخاذ تدابیر مناسب از کاهش 
جمعیت جوان و فعال اســتان و کشــور در 
سال های آینده جلوگیری کرد تا ایران وابسته 
به استفاده از نیروی کار سایر کشورها در ۲۰ 
ســال آینده با پیر شدن جمعیت جوان کشور 
نشود. رئوفی ادامه داد: در گذشته بخاطر وجود 
برخی شرایط، سیاست های کنترل جمعیت به 
صورت گسترده اعمال شد که عواقب مخرب 

آن با حرکت کشور به سمت پیری در شرایط 
فعلی خودنمایی می کند، که ضروری است هم 
اکنون از این امر پیشــگیری شود.وی تصریح 
کرد: یکی از عوامل رشــد و پیشرفت سریع 
برخی کشورهای توسعه یافته وجود مزیت مهم 
جمعیت بالای آن ها بوده اســت.رئوفی گفت: 
برای داشــتن جمعیت و افزایش آن باید نظام 
خانواده حفظ و تقویت شــود.معاون استاندار 
هرمزگان اظهارداشــت: رشــد آمار ازدواج 
 در جامعه به افزایش جمعیت کمک شــایانی 
می کند که ضروری اســت بسترهای تحقق 
این مهم برای جوانان مهیا شــود.وی تصریح 

کرد: خوشــبختانه در ســطح ملی و استانی 
آمــار ازدواج در هرمزگان روند افزایشــی 
پیدا کرده و آمار طلاق رو به کاهش اســت.
 به گــزارش ایرنا ؛ رئوفی خاطرنشــان کرد: 
حذف هزینه های زائــد، دوری از تجملات 
 و فرهنگ های غیرضــروری در امر ازدواج 
کمک شایانی در افزایش آمار ازدواج خواهد 

داشت.

اجرایی فرمان  // مدیرکل ستاد  گروه خبر 
امام در هرمزگان گفت: 4۰۰ میلیون تومان 
از سوی این ســتاد برای استقرار مخازن ۵ 
و ۱۰ هزار لیتری آب در بیش از 4۰ روستای 

هرمزگان اختصاص یافته است. 
   منوچهــر دانشــمند در گفت وگویــی 
رسانه ای اظهار کرد: با دستور رئیس ستاد 
اجرایی فرمان امام کشــور طی روزهای 

آینده ۴ میلیارد ریال اعتبار جهت استقرار 
آبرســانی مخازن ۵ و ۱۰ هزار لیتری در 
استان  از ۴۰ روستای کم برخوردار  بیش 

پرداخت می شود.
  وی افــزود: این اعتبار ۴ میلیارد ریالی 
جهت آبرســانی به روستاهای هرمزگان 
از محل اعتبارات بنیاد احسان وابسته به 
امام )ره(  ســتاد اجرایی فرمان حضرت 

اختصاص یافته است.
  به گزارش فارس ، مدیرکل ستاد اجرایی 
فرمــان امام )ره( هرمزگان خاطرنشــان 
روســتایی  مناطق  از  بســیاری   کــرد: 
اســتان هرمزگان کمتر توسعه یافته و کم 
برخوردار فاقد آب شــرب هستند و این 
کار می توانــد به مهار بحــران کم آبی در 

استان کمک کند.

گروه خبر // همزمان با سراســر کشور و در سی و 
هشتمین آئین پویش ره سلامت، سه پروژه اورژانس 

۱۱۵ استان هرمزگان افتتاح شد .
  همزمان با سراسر کشور و در سی و هشتمین آئین پویش 
ره ســلامت، ســه پروژه اورژانس ۱۱۵ استان هرمزگان 
به صورت ویدئو کنفرانس و با حضور وزیر بهداشــت و 
رئیس ســازمان اورژانس کشــور، رئیس دانشگاه علوم 

پزشــکی هرمزگان به صورت مجازی و معاون فرهنگی 
و اجتماعی اســتاداری هرمزگان و رئیس مرکز اورژانس 
پیش بیمارستان استان به صورت حضوری افتتاح شد.در 
راستای برنامه ششم توسعه و در راستای دسترسی عادلانه 
عامه مردم به خدمات بهینه بهداشتی و درمانی، ساختمان 
مرکز اورژانــس پیش بیمارســتانی و مدیریت حوادث 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان با مساحتی بالغ بر هزار 

و سیصد و هفتاد مترمربع در سه طبقه شامل قسمت های 
پشتیبانی، مرکز فرماندهی و عملیات، مرکز دیسپچ استان، 
ستاد هدایت با صرف هزینه ای بالغ با ۵۲ میلیارد ریال از 
محل اعتبارات عمرانی دانشگاه علوم پزشکی و سازمان 
اورژانس کشور، طی دو سال ســاخته و به بهره برداری 
رسید . در این آئین، پایگاه جاده ای اورژانس ۱۱۵ مقام 
بندرلنگه و پایگاه شهری اورژانس ۱۱۵ حاجی آباد نیز به 

بهره برداری رسید.
  به گزارش مهر، برای ساخت این دو پایگاه نیز هزینه ای 
بالــغ بر۵۵ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال از محل اعتبارات 
عمرانی دانشــگاه علوم پزشــکی هرمزگان و ســازمان 

اورژانس صرف شده است.

گروه خبر // رئیس مرکز بهداشت شهرستان بندرعباس گفت: 
واکسیناسیون افراد بالای ۱۸ سال در جزیره هرمز در روز های 

پنج شنبه و جمعه؛ ۳۱ تیر و اول مردادماه انجام می شود.
به گزارش خبرنــگار دریا ، دکتر عبدالجبار ذاکری افزود: 

واکســن کوو ایران برکت مورد نیاز افراد بالای ۱۸ سال 
جزیره هرمز از طریق مرکز بهداشت شهرستان تامین شده 

و در اختیار شبکه بهداشت این جزیره قرار گرفته است.
وی گفت: واکسیناسیون در روز های پنج شنبه و جمعه در 

دو نوبت صبح و بعدازظهر انجام می شود.
به گفته دکتــر ذاکری، افرادی در جزیره هرمز واکســینه 
می شوند که ساکن جزیره هســتند و نام آن ها در سامانه 

سیب مرکز بهداشت ثبت شده باشند.

تاکید مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان 

  تنها مرجع ارائه خدمات الکترونیک  
پرتال یا درگاه ملی خدمات الکترونیک سازمان است

معاون سیاسی امنیتی استانداری هرمزگان عنوان کرد

افزایش آمار ازدواج در هرمزگان

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام )ره( خبر داد 

کمک400میلیونیبهاستقرارمخازنآبرسانیدرروستاهایهرمزگان

در سی و هشتمین آئین پویش ره سلامت ؛

سه پروژه اورژانس ۱۱۵ هرمزگان افتتاح شد

واکسیناسیون افراد بالای ۱۸ سال جزیره هرمز از امروز  

پروتکلهایبهداشتیمراسم
عزاداریمحرمتشریحشد

انصافنیستبازاروگرانفروشیها
رابهحالخودرهاکنیم

 تنها ۲۰ درصد از ظرفیت اقتصاد دریامحور فعال است 

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی عنوان کرد 

نرخ ۲۷ درصدی بیکاری در هرمزگان
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 شناسایی ۴ میلیارد یورو سرمایه گذاری جدید 
در هرمزگان 

  گــروه خبــر // اســتاندار هرمزگان از تشــکیل ســتاد عالی 
 ســرمایه گذاری اســتان به منظور تســهیل خدمات رســانی به 
ســرمایه گذاران و برخورداری از پشــتوانه و ضمانت اجرایی لازم 
برای اجرای طرح های ســرمایه گذاری خبــر داد. فریدون همتی، 
اســتاندار هرمزگان در حاشیه برگزاری نشســت معرفی، تدوین و 
بروزرســانی فرصت های سرمایه گذاری اســتان هرمزگان، افزود: 
طرح های بزرگ ســرمایه گذاری اســتان در این ستاد مورد بررسی 
قرار می گیرد که ســرمایه گــذاران از پشــتوانه و ضمانت اجرایی 
بیشــتری نســبت به گذشــته برخوردار باشــند.همتی با اشاره به 
 میزان ســرمایه گذاری خارجی اســتان در ســال ۹۹، گفت: حجم 
سرمایه گذاری خارجی مصوب در ســال گذشته ۵۵۴میلیون دلار 
و حجم ســرمایه وارده بیش از ۴۰میلیون دلار بوده است.او با بیان 
 اینکه طرح های ســرمایه گذاری که موفق بــه دریافت مجوز فیبا 
شــده اند از کشــور های امارات، قبــرس، اتریش، افغانســتان و 
هندوســتان در حوزه های صنعت، انرژی، حمل ونقل، کشــاورزی 
و گردشــگری بوده اســت، افزود: مجموع سرمایه گذاری شناسایی 
شــده اســتان، ســه میلیارد و ۹۵۳میلیون یورو بوده است.استاندار 
 هرمزگان، مرکز خدمات ســرمایه گذاری را مرکزی تسهیل گر برای 
سرمایه گذاران داخلی و خارجی عنوان کرد و گفت: همه طرح های 
سرمایه گذاری باید در پنجره واحد سرمایه گذاری استان ثبت شود 
چرا که با اســتفاده از ظرفیت های موجود در این مرکز، فرآیند اخذ 
استعلام ها و مجوز ها تسهیل می شــود.همتی ،امکان پایش لحظه ای 
و نظــارت بر روند جاری طرح هــا را از جمله مزیت های مهم ثبت 
طرح های سرمایه گذاری در این مرکز عنوان کرد و افزود: برای همه 
طرح ها زمانبندی لازم انجام شده است و بر همین مبنا، استعلام های 
مربوط به طرح های کوچک حداکثــر به مدت یک هفته، طرح های 
متوســط طی دو هفته و طرح های بزرگ مقیــاس باید حداکثر طی 
مدت زمان یک ماه پاســخ داده شود که ســرمایه گذاران بتوانند در 
اســرع وقت کار خود را شــروع کنند.به گزارش باشگاه خبرنگاران 
جوان  ،مقام عالی اجرایی استان گفت: در گام نخست همه طرح های 
سرمایه گذاری مربوط به دستگاه های اجرایی و مناطق ویژه مستقر در 
سرزمین اصلی و در گام دوم طرح های سرمایه گذاری مناطق آزاد هم 
باید در این سامانه ثبت شود که امکان رصد نحوه خدمات رسانی به 
سرمایه گذاران وجود داشته باشد و به هیچ دستگاهی اجازه نخواهیم 

داد سرمایه گذاران را دچار سردرگمی و اتلاف وقت کنند.

هشدار مصرف برق در هرمزگان
  گروه خبــر // مصرف برق هرمزگان دوباره به مرز هشــدار 
و خط قرمز نزدیک شــد. علیرضا عباســی، مدیر دیسپاچینگ و 
سخنگوی شــرکت توزیع برق هرمزگان گفت: چند روز گذشته با 
افزایش دما هشــدار اوج مصرف چند بار در مرکز دیســپاچینگ 
ارسال شــد اما با همکاری صنایع مانع از قطعی برق در مشترکان 
خانگی شدیم.عباسی افزود: اکنون ۲۵۰ مگاوات کمبود تولید برق 
در اســتان وجود دارد و تاکنون با همــکاری واحدهای تولیدی 
 برق شــبکه خانگی پایدار بوده اســت اما در روزهــای مرداد با 
گرم شــدن هــوا و  افزایش مصــرف، احتمال خاموشــی های 
خانگی وجود دارد.به گزارش باشــگاه خبرنــگاران جوان  ؛او از 
 شهروندان خواست برای جلوگیری از خاموشی های بی برنامه از 
وســایل ضروری پرمصرف در ساعت ۱۲ تا ۱۸خودداری کنند و 
 حداقل یک وســیله برقی مانند لامــپ و کولر اضافی را خاموش 

کنند.
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سرمقاله

  هر موقع به محلات حاشیه ای و بافت های فرسوده می رویم، 
یکی از گلایه های برخی ســاکنان اینگونه محلات این است که 
ساقیان موادمخدر و مشروبات الکلی واراذل واوباش و... براحتی 
 در این مناطق فعالیت دارند و بــا آنها چندان برخوردی صورت 
نمی گیرد و.... که این موضوع باعث ســلب آســایش و آرامش 
وامنیت ساکنان شده است.البته بارها در جلسات مطبوعاتی مختلف 
با استاندار، فرماندار، نیروی انتظامی، دستگاه های قضایی و امنیتی 
و... این دغدغه های حاشیه نشینان را نیز مطرح کرده ایم و انتظار 
می رود با این حوزه برخورد مناسبی صورت پذیرد. متاسفانه در 
برخی از محلات مراکزی با مجوز برخی نهادها راه اندازی شده اند 
تا معتادان به آنجا بروند که عملا معتادان و... بیشتر در اطراف این 
مراکز و کوچه ها و در جلوی چشم کودکان و خانواده ها اقدام به 
استعمال مواد وتزریق می کنند وحتی سرنگ های خون آلودشان را 
در کوچه ها رها می کنند. از آن طرف بسیاری از کوچه ها در این 
مناطق به پاتوق معتادان و مشروب فروشان واراذل واوباش تبدیل 
شده اســت و حتی برخی زنان معتاد با فرزندان خردسالشان در 
این پاتوق ها حضور می یابند. همچنین برخی کودکان و نوجوانان 
 ســاکنان روزانه بطور مرتب این صحنه ها را در کوچه هایشــان 
می بینند که معتادان اقدام به استعمال می کنند و آنها از مشاهده این 
صحنه ها الگوگیری می کنند و به همین دلیل سن اعتیاد هم کاهش 
یافته اســت ودر این حوزه آسیب شناســی و اقدام لازم صورت 
نگرفته اســت. مورد دیگری که همواره مورد گلایه بوده ودر یک 
دهه اخیر بارها به این موضوع اشاره کرده ایم که ساکنان محلات 
مطرح کرده اند این اســت که در این مناطق از کودکان و نوجوانان 
در ازای پرداخــت مبلغی، اقدام به جابجایی مواد مخدر صنعتی و 
ســنتی، مشروبات و... می شــود ویا در برخی از عطاری و... در 
محلات حاشیه ای گفته می شود این اقلام ردوبدل می شود که در 
جلســات با مسئولان مربوطه نیز به این موضوع اشاره شده است 
و متاسفانه اقدام مناسبی صورت نگرفته است یکی از مواردی که 
همواره حاشیه نشینان از ما خواسته اند بنویسیم و بپرسیم این است 
که آیا این مسئولان خودشان  حاضرند در این شرایط زندگی کنند 
و خانواده شان هر روز صحنه استعمال، تزریق و... را ببینند ودر این 
کوچه ها رفت و آمد کنند؟ چرا حاشیه نشینان محکومند که هر روز 
و هر ساعتی از شبانه روز این صحنه ها را در برخی از کوچه های 
محلات ببینند. سال گذشته در جلساتی که در فرمانداری بندرعباس 
با موضوع محلات برگزار شــد، یکی از مصوبات این بود که در 
 کوچه های تنگ و باریکی که به پاتوق معتادان و... تبدیل شده اند، 
این کوچه ها یا به خانه های دو طرف الحاق شوند ویا مسدود شوند 
و بخصوص در مورد محله ای مانند آیت ا... غفاری مقرر شد فوری 
اجرایی شود که متاسفانه عملیاتی نشد و کوچه ها همچنان پاتوق 
معتادان و... می باشد. انتظار می رود دستگاه قضایی با قاطعیت با 
این موضوع برخورد نموده تا دســتگاه های متولی در این حوزه 

کوتاهی نکنند و اقدامات لازم صورت پذیرد.
  علی زارعی

ساقیان محلات حاشیه نشین

گروه خبر // بخش زود هنگام پایانه نفتی 
جاســک با ظرفیت صادرات ۳۵۰ هزار 
بشکه نفت در روز، پایان تیرماه به بهره 

برداری می رسد. 
   با بهره برداری از بخش نخســت پایانه 
صادارتی جاســک، ایران ضمن دور زدن 
تنگه هرمز و کاهش صــادرات از پایانه  
نفتی خارک می توانــد روزانه ۳۳۰ هزار 
بشــکه نفت خام  از دریای عمان صادر 
کنــد و در مرحله نخســت نیز محموله 
سیصد هزار بشــکه  ای میعانات گازی 
بارگیری شــده و آماده صادرات است.
نفت موجود در پایانه جاســک از طریق 
خط لوله هزار و ۱۰۰ کیلومتری از گوره 
بوشــهر به جاسک هرمزگان و با استفاده 
از گوی های شــناور به نفتکش ها منتقل 

می شود و با  احداث مخازن  جدید برای 
ذخیره سازی ۱۰ میلیون بشکه نفت خام 
در سال های آینده برنامه ریزی شده است.

پایانه نفتی جاسک دومین پایانه نفتی پس 
از خارک است که در ساحل مکران ایجاد 
شــده است و با توســعه بخش های این 
پایانه، شهرســتان جاسک به قطب تولید 
پتروشیمی  نفتی،  و صادرات محصولات 
و گاز در جنوب شــرق کشــور تبدیل 
می شــود. همچنین قرار بر این اســت با 
ساخت دو پالایشــگاه و پتروپالایشگاه 

امکان صادرات محصولات پتروشــیمی 
و گازی نیــز از این پایانه در آینده فراهم 
شــود.همچنین با راه اندازی فاز نخست 
پایانه نفتی جاســک، فصــل جدیدی از 
معاملات انرژی در کشور آغاز و ایران به 
پایانه صادراتی نفت در نزدیکی اقیانوس 

هند مجهز می شود.
  کاهش مســیر نفتکش ها، کاهش زمان 
تقاضا تــا عرضه نفت خــام و میعانات 
گازی، کاهــش هزینه های حمل و نقل و 
بیمه، زمینه ســازی برای ساخت صنایع 

پایین دست در منطقه مکران و در نهایت 
کاهش وابستگی به گلوگاه تنگه هرمز از 
مزایای ساخت پایانه نفتی جاسک است.

فریدون همتی استاندار هرمزگان  با اشاره 
به اشــتغال ۴ هزار نفری در ساخت خط 
لوله نفت گوره به جاســک گفت:  حدود 
پنج هزار هکتار از اراضی سواحل مکران 
واقع در 6۵ کیلومتری غرب شهر جاسک، 
نزدیکی های کوه مبارک به منظور احداث 
طرح هــای ویژه نفــت، گاز، پالایش و 
پتروشیمی تخصیص یافته است.به گزارش 

باشگاه خبرنگاران جوان  ، همتی افزود: 
ســاخت خط لوله باعث صرفه جویی و 
تامین خوراک پالایشــگاه های نفت در 
طول مسیر به ویژه در بندرعباس هم شده 
است. پالایشگاه بندرعباس پیش از این 
خوراک مورد نیــازش را با نفتکش ها از 

طریق دریا تامین می کرد.

  گــروه خبر //  مدیرعامل شــرکت آب 
منطقه ای هرمزگان گفت: از سال ۱۳۹۶ 
تاکنون تنها سه هزار و ۵۰۰ حلقه چاه های 
دشــت های  در  بویژه  کشــاورزی  آب 
 ممنوعه اســتان برابر با ۲۰ درصد به ابزار 
اندازه گیری و کنتور هوشمند مجهز شدند. 
   جمشید عیدانی در بازدید از چاه های آب 
کشاورزی در استان افزود: تمایل کشاورزان 
به برداشت اضافه آب و افزایش سطح کشت 
و نداشتن تمایل به کنترل برداشت متناسب با 
مجوز صادره، نهادینه نشدن مصرف بهینه و 
ناآشنایی کشاورزان با مزایای این کنتورها از 
هرمزگانی  کشاورزان  نکردن  استقبال  دلایل 
از کنتورهای هوشمند است.وی بیان داشت: 
نصب و راه اندازی صحیح کنتورها و ارسال 
داده در راستای حفاظت از منابع آب زیرزمینی 
بسیار موثر بوده و تمامی برداشت های مازاد 
و پروانه صادره قابل رصد اســت.مدیرعامل 
شرکت آب منطقه ای هرمزگان اظهارداشت: 
در نصب کنتورهای هوشــمند نباید منفعت 
لحظه ای کشــاورزان لحاظ شود، چرا که در 
صورت کنترل نشــدن برداشت آب و اضافه 
برداشــت از پروانه که منجر به افت سطح 
آب های زیرزمینی می شــود، کشاورزان را 
در درازمــدت با هزینه های زیادی همچون 
کف شکنی و جابه جایی چاه و حتی کم آبی 
روبرو خواهد کرد.عیدانی با تاکید بر اینکه 
براســاس قانون تمام بهره برداران منابع آب 
زیرزمینی باید نســبت به نصب کنتور اقدام 

کنند، افزود: تشویق و ترغیب کشاورزان به 
نصب کنتور توسط سازمان جهاد کشاورزی، 
ارائه نکــردن خدمات بــه چاههای بدون 
کنتــور و نیز تبلیغات و فرهنگ ســازی از 
راهکارهای هدایت بهره برداران در راستای 
نصب کنتورهای هوشــمند است.وی گفت: 
کنتورهای هوشمند عملکردی چندگانه دارند 
که با هدف جلوگیری از اضافه برداشت بیش 
از میزان منــدرج در پروانه بهره برداری از 
منابع آب های زیرزمینی، تشویق کشاورز به 
استفاده از الگوی کشت بهینه هر منطقه مورد 
استفاده قرار می گیرد.   مدیرعامل شرکت آب 
منطقه ای هرمزگان با اشــاره به اینکه کنتور 
هوشمند حجمی آب به دستگاه اندازه گیری 
آب گفته می شود که بر روی منصوبات چاه 
) لوله آب خارجی ( نصب می شود، تصریح 
کرد: بــا این تکنولوژی می توان حجم مجاز 
آب مصرفی مشــترک را مطابــق با پروانه 
صادره کنترل کرد.اســتان هرمزگان بیش از 
۱۴ هزار چاه کشاورزی دارد که خشکسالی 
و کــم آبی ۲۰ ســاله در هرمزگان موجب 
خشک شدن ۱۸ دهنه چشمه و قنات و ۱۰۰ 
حلقه چاه آب کشاورزی و کاهش آب ۱۳۵ 
حلقه چاه بین ۳۰ تا ۷۰ درصد شده است.

به گزارش ایرنا ؛ نصب کنتورهای هوشمند 
بر روی چاه های کشاورزی استان هرمزگان 
از سال ۸۸ آغاز شــده است و تا سال ۹6 
حدود ســه هزار حلقه چاه مجهز به نصب 

کنتور شدند.

از سال ۹۶ تاکنون ؛

۲۰ درصد از چاه های کشاورزی هرمزگان 
به کنتور هوشمند مجهز شدند

با افتتاح پایانه نفتی جاسک صورت می گیرد 

صادرات نفت ایران از ساحل دریای عمان 

روابط عمومی 
اگر طول عمر بيشتری می خواهید  بايد  ماهی  و میگو مصرف كنید شیلات هرمزگان 

گروه خبر // مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان از 
برگزاری قطعی مراسمات عزاداری محرم و صفر در 
هرمزگان خبر داد و پروتکل های بهداشتی لازم الاجرا 

در این مراسم را تشریح کرد. 
   حجت الاسلام والمســلمین علی اکبــر انصاری راد، 
در ســتاد ساماندهی شئون فرهنگی در مناسبت های 
مذهبی اســتان با دســتور کار محرم الحرام ۱۴۴۳، 

اظهــار کرد: یکی از مباحث  جــدی که این روزها 
در دســتور کار دستگاه های متولی عرصه دینی قرار 
گرفته، پرداختــن به محرم و چگونگــی برگزاری 
مجالس عزاداری و ســوگواری امام حســین)ع( با 
توجه به شرایط قرمز کرونایی است.وی افزود: طبق 
آخرین مصوبات، مجالس عــزاداری محرم و صفر 
مطابق سال گذشته با رعایت پروتکل های بهداشتی 
برگزار می شود. اگر مصوبات و پرسش های جدیدی 
مطرح شــود به مرور به آن ها پاسخ داده خواهد شد. 
بنابراین ان شاءالله امســال مجالس محرم و صفر در 
سراسر کشور و به تبع آن در سراسر استان هرمزگان به 
همت هیئت های مذهبی و تشکل های دینی و مردمی 
برگزار خواهد شد.مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان 
تصریح کرد: نکته این اســت که باید شرایط کرونایی 
فعلی را درک کنیم چراکه ســلامتی مردم خط قرمز 
ماست. خوشبختانه در ســال گذشته در حد زیادی 
دســتورالعمل های بهداشتی رعایت شد و ۹۵ درصد 

هیئت های مذهبی استان هرمزگان کلیه پروتکل های 
بهداشــتی را رعایت کردند.انصاری راد عنوان کرد: با 
توجه به تجربه ای که از سال گذشته کسب کردیم باید 
در برگزاری مراسمات و رعایت پروتکل های بهداشتی 
بسیار دقت کنیم. پروتکل های تعیین شده برای امسال 
نیز همان پروتکل های ســال گذشته است. ان شاءالله 
شاهد یک عزاداری ســالم در محرم و صفر امسال 

خواهیم بود.
  وی بیان کرد: حســن اجــرای محتوای برنامه ها و 
اصلاح بدعت های غلط نیز بســیار مهم است. باید 
در سطح اســتان دقت کنیم و آسیب های مختلف را 
به حداقل برسانیم. ســخنرانان و مداحان و مجریان 
برنامه ها باید با حساسیت انتخاب شوند و به عنوان 
یک دیده بان همه این مــوارد را رصد خواهیم کرد.

مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان بیان کرد: همه باید 
بسیج شویم تا یک عزاداری سالم از لحاظ بهداشتی، 
اجرایی و محتوایی برگزار شود. برگزاری مراسمات 

در فضای باز، رعایت فاصله اجتماعی بیش از یک و 
نیم تا ۲ متر، استفاده از ماسک بهداشتی، عدم حرکت 
دســته های عزاداری در سطح شــهر، عدم پذیرایی، 
توزیع اطعام نذری به صورت بسته بندی بیرون بر و با 
رعایت پروتکل های بهداشتی، رعایت زمان برگزاری 
مراسمات تا سقف ۲ ســاعت، عدم استفاده از طبل 
و ســنج و دمام و ایجاد تجمع، ازجمله پروتکل های 
بهداشــتی است که باید در اجرای مراسمات محرم و 
صفر رعایت شود.به گزارش ایکنا ، انصاری راد یادآور 
شــد: در خصوص برگزاری مراسم تعزیه نیز یکی از 
مشکلاتی که این آیین مذهبی ایجاد می کند، تجمع و 
زیر پا گذاشتن فاصله های اجتماعی است. درصورتی 
که افراد بتوانند تعزیه را با رعایت کلیه پروتکل های 
بهداشتی برگزار کنند مشکلی نیســت اما اگر بنا به 
تجمع، پذیرایی، رعایت نکردن فاصله های اجتماعی و 
عدم استفاده از ماسک باشد ما از اکنون مخالفت خود 

را با برگزاری آن اعلام می کنیم.

پروتکل های بهداشتی مراسم عزاداری محرم تشریح شد 

گروه خبر // رئیس کل دادگســتری 
اســتان هرمزگان تأکید کرد: تکریم 
ارباب رجوع یکی از شاخص های مهم 
دوره تحول و تعالی قوه قضاییه است 
و این امر هیچ گونه منافاتی با اجرای 
دقیق قانون و قاطعیت در امور محوله 

ندارد.
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛ جلســه 
شورای قضایی استان هرمزگان به ریاست 

علی صالحی رئیس کل دادگستری استان 
و با حضور مســئولان قضایی و مدیران 
سازمان های تابعه قوه قضاییه برگزار شد. 
در جریان این نشست، راهکارهای ارتقای 
کیفیت ارائه خدمات به مراجعین دستگاه 
قضایی به منظور تکریم ارباب رجوع مورد 
بحث و تبادل نظر قرار گرفت و حاضرین 
بــه بیان دیدگاه هــا و نقطه نظرات خود 
پرداختند.رئیس کل دادگستری هرمزگان 

در این جلســه اظهار داشــت: یکی از 
مهمترین اهداف دستگاه قضایی در مسیر 
خدمت رســانی به جامعه، تکریم ارباب 
رجوع و حفظ حقوق شهروندی مراجعان 
اســت.علی صالحی با اشاره به تأکیدات 
ریاســت قوه قضائیه بر سه موضوع مهم 
تکریم ارباب رجــوع، حمایت از تولید 
و مقابله با فســاد گفــت: تکریم ارباب 
رجوع توســط همکاران قضایی و اداری 

یکی از شــاخص های مهم دوره تحول 
و تعالی قوه قضاییه اســت و این موضوع 
هیچ گونــه منافاتی با اجرای دقیق قانون 
و قاطعیت در امور محولــه ندارد.وی با 
تأکید بر اینکه مواجهه با مردم و رسیدگی 
به کار آنها در مراجع قضایی باید منطقی و 
کریمانه باشد، بر لزوم ارتقاء شاخص های 
 مرتبط با رفتار ســازمانی در بخش ها و 
حوزه های مختلف تأکید کرد. رئیس شورای 

قضایی استان هرمزگان همچنین تصریح 
 کرد: لازمه تکریم ارباب رجوع، آموزش 
مولفه هــای مرتبط با اخلاق حرفه ای به 
کارکنــان و بروز رســانی آن با توجه به 

سیاست های ابلاغی می باشد.

رئیس کل دادگستری هرمزگان :

تکریم ارباب رجوع منافاتی با اجرای قانون ندارد

پشت پرده سیاست 

انعکاس  

راه دانا مدعی شــد : به نظر می رسد دولت در حال اجرای آخرین سناریوی 
برجامی خود در ۲۰ روز پایانی مسئولیتش است و با توجه به شرایط بحرانی 
کشور در زمینه اقتصادی و معیشتی که محصول عملکرد دولت فعلی است، هیچ 
برنامه دیگری برای پشت سر گذاشتن روزهای پایانی عمر خود جز ایجاد جنگ 
روانی در کشــور ندارد. دولت و جریان رسانه ای حامی آن به دنبال آن است 
تا در واپسین روزهای مسئولیت خود در سناریوی جدید در به نتیجه نرسیدن 

مذاکرات مجلس را متهم کند.
 تابناک نوشت : احمد توکلی چهره  اقتصادی مجلس سابق در گفت وگویی در 
پاسخ به سخنان جهانگیری مبنی براین که دولت آینده بی سابقه ترین مجموع 
ذخایر ارزی و طلای کشور را دارد گفت :آقای جهانگیری حرف مفت زده اند. 
اگر این مقدار از ذخایر اسکناس و طلا موجود است چرا گلایه می کنند؟ اگر 
این ارز موجود است چرا خرج نکردند؟ این جاست که حرف های شان با هم 

متناقض می شود.
 فرارو نوشــت : علی صوفی، دبیرکل حزب پیشروی اصلاحات گفته است 
برخــی عوامل در جبهه اصلاحات نفوذ کرده بودند تا با ایجاد انشــقاق به 
اصلاحــات لطمه وارد کنند و بیان کرده که خاتمی به موضع گیری انتخاباتی 
تمایل نداشــت، اما به دلیل فشار های برخی نیرو ها در شرایطی قرار گرفت 
که به طور مستقیم از لیست شورا ها و به طور غیرمستقیم از عبدالناصر همتی 

حمایت کرد. 
 الف نوشــت : نمایندگان مجلس ، رئیس کمیســیون اصل ۹۰ مجلس برای 
اجلاســیه دوم مجلس یازدهم را انتخاب کردند. بر اساس اعلام هیئت رئیسه، 
حسن شجاعی و مصطفی میرسلیم برای ریاست کمیسیون اصل ۹۰ در اجلاسیه 
دوم اعلام آمادگی کردند که در نهایت با رای مستقیم نمایندگان در صحن علنی، 
شــجاعی با ۱۳۵ رای ریاست این کمیسیون را برای یک سال بر عهده گرفت. 
میرسلیم نیز با ۵۹ رای موفق به تصاحب کرسی ریاست کمیسیون اصل ۹۰ نشد. 
گفتنی اســت نصرا... پژمانفر نماینده مردم مشهد و کلات در سال اول ریاست 

کمیسیون اصل ۹۰ را برعهده داشت.
خطیب زاده:ادامه مذاکرات وین با دولت جدید است

 در حالــی که تنها کمتــر از دو هفته تا پایان دولــت دوازدهم باقی مانده و 
مهم ترین مسائل حوزه سیاست خارجی نیز به دولت بعد محول شده سعید 
خطیب زاده ســخنگوی وزارت خارجه کشورمان در نشست خبری ویدئو 
کنفرانسی خود با رسانه ها گفت: مذاکرات وین به دلیل اجرا نشدن آن توسط 
آمریکا به تاخیرهایی خورد و انتخابات در ایران برگزار شــد و طبیعی است 
به دلیل اقتضائات مردم سالاری و دموکراسی اجازه دهیم دولت مستقر شود 
و کار را جلو ببرد. البته سیاســت های کلان نظام همان هایی است که مقام 
معظم رهبری و نهادهای بالادســتی تعیین می کنند، دولت مجری و وزارت 
امور خارجه اجرا کننده تصمیمات اســت. این در مسیر عادی ادامه خواهد 

یافت. مهم این است که منافع مردم  و تصمیمات عالیه نظام عینا اجرا شود.

تازه های مطبوعات

شــرق- این روزنامه عکس یک خود را به انتقــاد از مخالفان برجام اختصاص 
داده اســت. از » تغییر مواضع برجامیان« گفته و مشــخصا ذوالنوری را یکی از 
 مخالفان دیروز و میوه چین امروز می خواند. دلیلش نیز این است که او قبلا برجام را 
آتش زده و حالا می گوید: »دولت جدید معتقد است ایران هزینه های برجام را داده 

و حالا باید سود آن را ببرد«.
ایران- حسین مرعشی، سخنگوی حزب کارگزاران به این روزنامه گفت: ایجاد 
هماهنگی و تعادل بخشی میان امکانات و واقعیات کشور با توقعات و انتظارات 
مــردم از دولت آینده، یکی از مهم ترین برنامه های رئیس جمهوری آینده خواهد 
بود. عدم توفیق دولت خطر بزرگی برای کشور است و بنابراین من شخصاً آرزو 
می کنم آن چنان این دولت موفق باشد که سال ۱۴۰۴ با دو برابر رأی امسال دوباره 

ایشان رئیس جمهور شود.
 کیهان-این روزنامه نوشــت: در حالی که رئیس جمهور و سخنگوی دولت در 
روزهای ابتدایی امسال با صراحت وعده عدم افزایش قیمت ها در ماه های پایانی 
دولت را دادند، اما این وعده چندان دوام نیافت و گرانی های سریالی در هفته های 
اخیر به مردم تحمیل شده که در جدیدترین موارد می توان به افزایش شدید قیمت 

سیمان، فولاد و خودرو طی روزهای گذشته  اشاره کرد.
 جمهوری اســامی - این روزنامه نوشت: اکنون شنیده می شود مخالفان اصلی 
برجام تغییر عقیده داده اند و می گویند دولت ســیزدهم برای احیای برجام اقدام 
خواهد کرد، هرچند بازی سیاسی آن ها را افشا می کند ولی از این نظر که مشکلی 
از مشکلات مردم را حل خواهد کرد خوشحال کننده است. واقعیت همین است که 
دولت سیزدهم نیز برای حل مشکلات اقتصادی راهی غیر از رفع تحریم ها ندارد 
و برای رســیدن به این هدف ناچار اســت به برجام روی آورد، همان سندی که 

مخالف خوانان دوآتشه آن برای ظاهرسازی آن را سوزاندند.
بررسی اعمال تحریم های سخت تر علیه ایران از سوی آمریکا

 همزمان با انکار توافق برای مبادله زندانیان بین ایران و آمریکا از سوی سخنگوی 
وزارت خارجه این کشــور که حاکی از این است آمریکا موضوع انسانی مبادله 
زندانیان را به مذاکرات وین گره زده،یک روزنامه آمریکایی  نیز مدعی شــد که 
واشنگتن در حال بررسی اعمال تحریم های سخت تر علیه صادرات نفت ایران به 
چین به منظور ترغیب ایران به ادامه دادن مذاکرات احیای توافق هسته ای یا تنبیه 
آن در صورت ترک این مذاکرات اســت. به گزارش ایسنا، روزنامه وال استریت 
ژورنال در گزارشی مدعی شد چون مذاکرات وین در حال متزلزل شدن هست، 
آمریکا در حال بررســی گزینه هایی اســت که ایران را ترغیب به حفظ و ادامه 
مذاکــرات کند یا اگر چنین نکرد، آن را تنبیه کند. ایــن روزنامه به ادامه ادعای 
مقامات آمریکایی مذکور پرداخته و نوشته است: یک برنامه که در مرحله پیش 
نویس اســت، از طریق تحریم هایی جدید که شــبکه های حمل و نقل را که به 
صادرات حدود یک میلیون بشکه در روز کمک کرده و منابع مالی مهمی را برای 
ایران فراهم می کند، موجب قطع کردن فروش رو به افزایش نفت ایران به چین، 

مشتری اصلی نفت این کشور، می شود. 

 لحظه ای که ایــالات متحده آمریکا به تعهداتش ذیــل قطعنامه ۲۲۳۱ و 
برجام برگردد و ما راســتی آزمایی کنیم، طبیعتا جمهوری اســلامی ایران 
نیز از سرگیری تعهداتش را به صورت کامل خواهد داشت. باید صبر کنیم 
تا دولت جدید مســتقر شــود. وی افزود: درباره این که اروپا گفته ایران 
زیرساخت های سانتریفیوژهای پیشــرفته را نابود کند باید بگویم نه یک 
کلمه بیش از برجام انجــام می دهیم و انتظار داریم و نه یک کلمه کمتر از 
آن. صرفا براســاس تعهدات خود و آن چه مکتوب اســت عمل می کنیم و 
طرح های زیادی شاید این طرف و آن طرف گفته شود آن چه روشن است 
سیاست کلی و اصولی نظام این است که هیچ چیزی فراتر از برجام پذیرفته 

نخواهد شد./ایسنا
ناوگروه مکران در حیاط خلوت غربی ها 

ناوبندرمکران و ناوشکن سهند که هفته هاست در اقیانوس اطلس دریانوردی 
می کنند، وارد دریای مانش آبراه بین انگلیس و فرانســه شــدند . بیش از 
دو ماه از آغاز ماموریت تاریخی ناوگان نیروی دریایی ارتش موســوم به 
مکــران برای دریانوردی در اقیانوس اطلس مــی گذرد و حالا خبرهای 
موثق رسیده به خراسان نشان می دهد ناوگان نداجا شامل ناوبندر مکران 
و ناوشــکن سهند پس از عبور از کشــورهای آفریقایی و سواحل پرتغال 
به دریای مانش و کانال مانش که آبراهی باریک میان انگلیس و فرانســه 
 اســت رسیده ، اتفاقی که برای اولین بار در تاریخ نیروی دریایی ایران رخ 
می دهد و یک نمایش قــدرت نظامی بی نظیر در حیاط خلوت غربی ها 
به حساب می آید ضمن این که به لحاظ نظامی نیز ارزش راهبردی بالایی 
دارد. علاوه بر این شــنیده ها حاکی است عبور ناوگان ایرانی با اسکورت 
 نیــروی دریایی انگلیســی در دریای مانش صورت مــی گیرد و برخی 
گمانه زنی ها نشــان از ادامه مسیر به ســمت بندر سن پترزبورگ روسیه 
دارد چراکه همزمان با اجرای ماموریت ناوگروه مکران ، بر اســاس اعلام 
سفارت جمهوری اسلامی ایران در روسیه ، امیر دریادار حسین خانزادی، 
فرمانده نیروی دریایی ارتش به  همراه سفیر ایران در مسکو روز یک شنبه 
آینده، ۲۵ ژوئیه )ســوم مردادماه( در مراســم رژه دریایی به مناسبت روز 
 نیروی دریایی روسیه که در سن پترزبورگ برگزار می شود، شرکت خواهند 
کرد.بنابراین گزارش، ســرگئی شویگو وزیر دفاع روسیه نیز اعلام کرد که 
ناوها و ناوچه های چند کشــور از جمله ایران در رژه روز نیروی دریایی 
روســیه شــرکت می کنند که احتملا ناوگروه مکران مــد نظر وزیر دفاع 
روسیه است. شــویگو اظهار کرد: این ناوها از روسیه و چند کشور دیگر 
خواهند بود و  رژه امسال در مقایسه با رژه های سال های قبل روز نیروی 
 دریایی روسیه بزرگ تر خواهد بود. در این رژه ۵۴ کشتی جنگی از جمله

 ناوچــه هایــی از ایــران، هنــد و پاکســتان شــرکت می کننــد و در 
مجموع چهار هزار پرســنل نظامی در آن حضور خواهند داشت. همچنین 
دریادار خانزادی در حاشــیه این مراســم با مقامات عالی رتبه نظامی و 
دفاعی این کشــور و همتایان خود از کشــورهای شــرکت کننده ملاقات 

خواهد داشت.
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چشم انداز اقتصادی بندر تاریخی کنگ

گروه گزارش//   شهر تاریخی بندرکنگ دارای 
 پتانســیل های اقتصادی زیادی می باشد که 
می تواند آینده اقتصادی درخشانی برای آن به 

بار بیاورد .
 در دوران ســلجوقیان و صفویــه ایــن بندر از 
 بنــادر مهم خلیج فارس در زمینــه اقتصاد دریا
 محــور بــوده اســت. در اواخــر دوره صفویه 
تجارتخانه ها در بندرکنگ فعال بوده و مسیرهای 
 کاروانی از این بندر از دو مسیر به استان فارس متصل 
می گردید و راه بندرکنگ به لمزان از یکســو و 
راه بندرکنگ به بندرچارک و جناح از مسیرهای 
مهم انتقال کالا بوده اســت. در بیشــترین دوران 
تاریخــی این بنــدر دارای گمرک بوده اســت. 
دریانوردی، ســفرهای دریایی و صید و صیادی 
در بســتر زمان در بندرکنگ همــواره پویا بوده 
است. پتانسیل جمعیتی بندرکنگ همواره از جمله 
نقاط مثبت بندرکنگ در بســتر تاریخ بوده است 
 و برای چشــم انداز اقتصادی بندرکنگ نیز عامل 
جمعیــت تاثیر زیادی دارد. باعــث می گردد تا 
فروشــگاه ها و مراکز خرید زیــادی که عامل 
اشــتغال و تولید ثروت در بندرکنگ هم هستند، 
شکل گیرند. اما چشــم انداز توسعه گردشگری 
در این بندر بسیار درخشــان است و بندرکنگ 
می تواند در آینده از گردشــگری به عنوان تولید 
ثروت استفاده بیشتری نماید. وجود صنایع دریایی 
و تعداد زیاد لنج ها در ایــن بندر همواره عامل 
مهمی برای در تولید ثــروت در بندرکنگ بوده 
 اســت و در کنار دریانــوردی، تجارت چوب و 
لنج سازی هم وجود دارد که نقش مهمی در انباشت 
 ثروت در بندرکنگ داشــته و در آینده این نقش 
مــی تواند چند برابر گردد. این نوشــتار در نظر 
 دارد به چشم انداز اقتصادی بندرکنگ با توجه به 
پتانسیل های موجود در این بندر بپردازد و نشان 
دهد که چه مولفه هایی باعث رونق اقتصادی در 
آینده بندرکنگ خواهد گردید. بندرکنگ از گذشته 
تا کنون در زمینه صید و صیادی نیز بسیار فعال بوده 
است. در حال حاضر هم اگر به اسکله بندرکنگ و 
موج شکن این بندر دقت گردد به خوبی مشخص 
اســت که علاوه بر لنج های صیادی، قایق های 
متعددی در بندرکنگ و در موج شــکن این بندر 
هستند که به ماهیگیری مشغولند و باعث اشتغال 
خوبی در بندرکنگ شده است. تعاونی صیادان نیز 
 در بندرکنگ و در اسکله شــیلاتی آن جا فعال 
می باشد. اقتصاد مبتنی بر صید و صیادی از گذشته 
تا کنون در بندرکنگ باعث شــکوفایی اقتصادی 
این بندر گردیده است و بنظر می رسد بندرکنگ 
دارای بیشترین شــناور صید و صیادی در غرب 

استان هرمزگان است. در چشم انداز اقتصادی این 
بندر، مسئله صید و صیادی جایگاه ویژه ای دارد 
 و اگر موانع کار نظیر دادن مجوزهای بیشتر برای 
لنج های صید و صیادی و مجوز ساخت لنج های 
کوچک صید و صیادی به دریانوردان داده شود، 
می توان به آینده صیــد و صیادی در بندرکنگ 
بیشتر امیدوار بود. در حال حاضر مجوز ساخت 
به لنج های چوبی زیر دویست و پنجاه تن و غیره 
داده نمی شود. با مجهز شدن تورهای ماهیگیری 
به دســتگاه های جهت یاب، تاحدودی کار برای 
صیادان راحت شده و از سوی دیگر هواشناسی به 
صیادان کمک می نماید تا خطرات دریا را کاهش 
داده و باعث گردد که آن ها با اطمینان بیشتری به 
دریا بروند. در مجموع تکنولوژی نوین از جهات 
متعدد به کمک صیــادان آمده و ماهی های صید 
شده توســط آن ها با کمترین زمان ممکن وارد 
 بازار شــده و یا به ســردخانه های متعدد منتقل 
می گردد. لنج های حمل بــار در بندرکنگ هر 
 چند به دلیل گران شدن هزینه سوخت تا حدودی 
نمی توانند همانند گذشته فعالیت داشته و سفرهای 
دریایی به هند و آفریقــا نیز صورت نمی گیرد، 
با وجود این بندرکنگ دارای بیشــترین لنج در 
غرب استان هرمزگان است که از اسکله بندرلنگه 
بارگیری می کنند.حمل گچ و نمک نیز از اسکله 
بندرکنگ صــورت می گیرد. اما ایــن بندر در 
 حال حاضر گمرک نــدارد و واردات کالا به این 

بندر صــورت نمی گیرد. لنــج داران بندرکنگی 
سفرهای دریایی به دبی و شــارجه انجام داده و 
بیشــتر تره بارو خشکبار به امارات متحده برده و 
در بازگشت هم کالاهای تجاری و ماشین حمل 
می نمایند، با وجود گران بودن سوخت، سفرهای 
دریایی همچنین امتداد دارد.  مشــکل اصلی که 
بــرای لنج داران وجود دارد این اســت که آن ها 
نمی توانند همانند گذشــته لنج های زیر دویست 
و پنجــاه تن و یا پانصد تن در لنج ســازی های 
بندرکنگ بسازند و از ســوی دیگر همین عامل 
باعث گردیده که لنج ســازی های بندرکنگ نیز 
از رونق بیفتند. با وجود این بندرکنگ تنها بندری 
در خلیج فارس اســت که در آن لنج های چوبی 
ساخته می شود و همچنین دارای فروشگاه های 
وسایل لنج و فروشگاه های چوب است. بنابراین 
اگر گمــرک در بندرکنگ دوباره شــکل بگیرد 
 و صــادرات و واردات از این بندر انجام شــود، 
می توان چشم انداز خوبی از دریانوردی بندرکنگ 
داشت. از ســوی دیگر با دادن مجوز به ساخت 
لنج های دویســت و پنجاه تنی و غیره می توان 
شاهد شکوفایی ســفرهای دریایی در آینده شد. 
در گذشته ســفرهای دریایی از بندرکنگ به هند، 
آفریقا و یمن صورت می گرفت و محصول خرما 
از آبادان و خرمشهر از یکسو و بندر اعشار عراق 
 از ســوی دیگر به هند، یمن و بنــادر آفریقا برده 
 می شــد و در بازگشت نیز چوب چندل از آفریقا 

می آوردند. به تدریج این ســفرها به دلایل متعدد 
انجام نگرفت و می توان این سفرها را دوباره احیا 
نمــوده و به لنج داری و حمــل و نقل دریایی در 
بندرکنگ رونقی دوباره داد. گردشگری بندرکنگ 
می تواند در چشم انداز اقتصادی بندرکنگ نقش 
زیادی ایفا نماید. در بندرکنگ خانه های بومگردی 
 در حــال فعالیت هســتند و هر ســاله پذیرای 
مهمان هــای متعدد از مناطق مختلف کشــور و 
خارج از کشور می باشــند. این بومگردی ها و 
کافه مهره در بافت تاریخی بندرکنگ رونق خوبی 
به گردشــگری داده و تورهای گردشــگری هر 
ســاله در بندرکنگ برگزار می گردد. مسافران در 
فصول گرم و سرد ســال و به ویژه در ایام نوروز 
 از بندرکنگ بازدید نموده و هر ســال نســبت به 
سال های پیش تعداد این مسافران بیشتر می شود. 
در موزه مردم شناسی بندرکنگ نیز غذاهای محلی 
پخته شده به گردشگران فروخته می شود. تقریبا 
تمامی گردشگران از موزه مردم شناسی بندرکنگ 
بازدید داشــته و توسط آقای ناخدا علی حمود و 
آقای محمد حســن زاده وسایل موزه برای آن ها 
 توضیح داده می شــود. با برنامــه ریزی دقیق تر 
می توان ورود گردشگران را به بندرکنگ دو چندان 
نمود. هر چند در دو ســال اخیر به دلیل شــیوع 
ویروس کرونا از رونق گردشــگری در بندرکنگ 
همانند سایر بنادر ایران و جهان کاسته شده، اما در 
سال های آتی گردشگری بندرکنگ رونقی دوباره 

خواهد گرفت. این بندرتاریخی دارای آثار ملموس 
و ناملموس تاریخی و فرهنگی زیادی می باشد. هر 
جای شــهر بندرکنگ پا بگذارید، انگار پا بر آثار 
باستانی و تاریخی گذاشته اید. مسجد دو طبقه نمونه 
بارز آن است که برخی از آن تحت عنوان مسجد و 
برخی دیگر تجارتخانه نام برده اند. حجله عروس، 
مراســم رزیف و غیره هرکدام برای گردشــگران 
جذاب می باشد. گردشگری فرهنگی در بندرکنگ 
کاربرد زیادی دارد و هر ســاله گردشگران زیادی 
 از آثــار تاریخــی و فرهنگی بندرکنــگ بازدید 
 می نمایند. ایجاد زیر ســاخت برای گردشــگری 
می تواند چشــم انداز روشــنی را بــرای اقتصاد 
بندرکنگ فراهم نماید. گردشگری دریایی و ایجاد 
زیر ساخت ها در این زمینه می تواند آینده اقتصادی 
خوبی را برای بندرکنگ فراهم نماید. گردشگرانی 
که از بندرکنگ بازدید می کنند، متمایلند با لنج های 
چوبی و قایق های چوبی در سواحل خلیج فارس و 
جزایر آن گردش نمایند و گاها در ایام نوروز برخی 
 از لنج های صیادی دریانوردان را برای گردش به 
آب های ساحلی می بردند و همین عامل هم باعث 
جذب گردشــگر در ســال های دیگر می شد. به 
نظر می رســد وجود قایق های چوبی که با پارو 
حرکت می کنند، برای تفریح گردشگران می تواند به 
جذب گردشگر در سواحل بندرکنگ کمک نماید.
آینده اقتصادی بندرکنگ با توجه به ساختارهایی 
که در ایــن بندر وجود دارد تا حدودی روشــن 
می باشد. برای نمونه شــرکت کوهین دریا نقش 
مهمی در دریانوردی و تعمیر لنج های کرانه های 
شــمالی خلیج فارس ایفا نموده است. این شرکت 
در بندرکنگ قرار دارد و جناب آقای حاج حسن 
کرچی آن را تاسیس نموده است. این شرکت باعث 
گردید که بسیاری از لنج های ایرانی که برای تعمیر 
به جداف دبی می رفتنــد و در آنجا مجبور بودند 
 مدتی را در صف بایســتند، به این جداف آمده و

لنج های خود را تعمیر نمایند. شرکت کوهین دریا 
باعث ایجاد اشتغال در بندرکنگ گردیده و بسیاری 
از لنــج های قدیمی نظیر بوم ها نیز در این جداف 
تعمیر می  کردند. حتی کشــتی های فلزی را نیز 
برای تعمیر به این جداف می آورند. به نظر می رسد 
آینده این شرکت درخشان می باشد و چشم انداز 
اقتصادی خوبی دارد. زیرا از بیشــتر بنادر شمالی 
خلیــج فارس لنج های خــود را اعم از چوبی و 
فایبرگلاس جهت تعمیر به بندرکنگ آورده و صنایع 
و کارگاه های متعددی نیز در این جداف مشــغول 
به کار می باشــند. فضای این جداف بسیار وسیع 
 بوده و دارای چندین داک می باشد و امکان توسعه 
بخش هــای دیگر آن در آینده نیــز وجود دارد. 
امکانات موجود در این جداف نیز بســیار خوب 

بوده و لنج داران از این مرکز رضایت دارند. 

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

۵۰ دستگاه ویلچر به جامعه معلولان قشم واگذار شد
  گروه خبر // مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشم گفت: با هدف 
تحقق تعهدات اجتماعی این ســازمان و نیاز جامعه معلولان قشم، 
تعداد ۵۰ دســتگاه ویلچر به این افراد اهدا شــد. علی درویش پور 
در بازدید از مرکز گل های بهشــت روســتای هُلُر به مناسبت هفته 
بهزیســتی گفت: این تعداد دســتگاه ویلچر با اعتبار یک میلیارد و 
۵۰۰ میلیون ریال برای اســتفاده معلولان کــم توان و ناتوان جزیره 
قشم تهیه شــد.وی ادامه داد: هدف دولت آسایش و رفاه شهروندان 
 اســت و سازمان بهزیستی این خدمات را به صورت ویژه برای افراد 
کم توان و ناتوان ارائه می کند.مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشــم 
تصریح کرد: برای ارتقای ســطح زندگی و معیشت مردم باید بیشتر 
تلاش کرد تا این هزینه صرف آسیب های اجتماعی نشود.وی تاکید 
کرد: مرکز توانبخشی گل های بهشــت، از نظر تجهیزات و امکانات 
و همچنین خدمات قابل ارائه از کیفیت مناســبی برخوردار اســت.
درویش پور افزود:در کنار فعالیت های سازمان بهزیستی، سازمان منطقه 
آزاد قشم تلاش می کند تا به وظایف اجتماعی خود نیز عمل کند.در 
این بازدید از نماینده خیران، مراکز مشاوره، کارکنان مرکز توانبخشی و 
مراکز درمان اعتیاد، مراکز مثبت زندگی، سمن ها و گروه های سلامت 
روان و کارکنان بهزیستی تقدیر شد.جزیره قشم با مساحت یک هزار 
و ۵۰۰ کیلومتر در ســال های ۱۳۶۹ و ۱۳۷۰ با تصمیم دولت به ۲ 
بخش منطقه آزاد با مســاحت ۳۰۰ کیلومتر و منطقه ویژه اقتصادی 
با مســاحت یکهزار و ۲۰۰ کیلومتر تقسیم شد.پیوند اقتصاد ملی به 
اقتصاد جهانی، انتقال تکنولوژی پیشرفته به منطقه، جذب سرمایه های 
خارجی، تربیت نیروی انسانی ماهر و متخصص و افزایش صادرات 
و کسب در آمدهای ارزی از جمله هدف های ایجاد منطقه آزاد قشم 
است.به گزارش ایرنا ؛ شهرستان قشم شامل جزیره های قشم، هنگام 
و لارک با ۱۵۰ هزار نفر جمعیت از تنگه هرمز به موازات ســواحل 
استان هرمزگان به طول ۱۵۰ کیلومتر و عرض میانگین ۱۱ کیلومتر 

در آب های خلیج فارس گسترده شده است.

مهارت آموزی سربازان وظیفه 
در منطقه یکم نیروی دریایی سپاه 

  گروه خبر //ســربازان وظیفه منطقه یکم نیروی دریایی سپاه با 
شــرکت در دوره های فنی و حرفه ای و مهارت آموزی آماده ورود 
 به بازار کار می شــوند.به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ دبیر قرارگاه 
مهــارت آموزی منطقه یکم نیــروی دریایی ســپاه در بندرعباس 
گفت:ســربازان وظیفه در مــدت ۴۵ روز آموزش های لازم فنی و 
حرفه ای را فرا می گیرند.ســرهنگ دوم پاسدار حسن غلامی افزود: 
پس از پایان دوره ســربازی به سربازانی دارای مدرک فنی حرفه ای 
تسهیلات اشتغالزایی پرداخت می شــود.وی افزود: اکنون دوره های 
همچون جوشکاری، پیرایشگری، نصب دوربین مدار بسته، لوله کشی، 
تعمیر لوازم ســرد کننده و تلفن همراه در منطقه یکم دریای نیروی 
دریایی سپاه برگزار می شود.دبیر قرارگاه مهارت آموزی منطقه یکم 
نیروی دریایی سپاه در بندرعباس گفت: بیش از ۴ هزار سرباز از سال 
۹۷ تا کنون در دوره های فنی و حرفه ای آموزش دیده اند.ســرهنگ 
دوم پاسدار حسن غلامی افزود: به زودی باهدف ساماندهی اشتغال 

سربازان، شورای اشتغال وظیفه در هرمزگان تشکیل خواهد شد.

خبری

روابط عمومی اداره کل ظروف شیشه ای در طبیعت زیر تابش آفتاب باعث بروز آتش سوزی است
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

گروه خبر // در آیینی با حضور مدیر کل فرهنگ و ارشاد 
اســلامی هرمزگان، رئیس جدید اداره فرهنگ و ارشاد 

اسلامی شهرستان رودان معرفی شد. 
 در آیینــی با حضور مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
هرمــزگان، امام جمعــه رودان و فرمانــدار رودان، نصرالله 
شریفی به عنوان رئیس جدید اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی 
شهرستان رودان معرفی شــد.امام جمعه رودان در این آیین  
اظهار داشت: فرهنگ و ارشــاد نقش اساسی در حوزه های 
مختلف دارنــد و هنرمندان رودانی این نقــش را به بهترین 
 شکل ممکن با خلق آثار ماندگار ایفا کرده اند.وی افزود: در 
بحــران هایی همچــون کرونا و موضوعــات فرهنگی این 
 هنرمندان پای کار آمدند و  نقش خود را به اثبات رسانده اند.

حجت الاسلام دری گفت: هنرمندان رودانی ظرفیت بسیاری 
بالای دارند که باید از آنها به بهترین شکل حمایت شود.امام 
جمعه رودان به نویسندگان و شعرا توانمند رودانی نیز اشاره کرد 
 و گفت: باید این عزیزان برای جامعه شناخته شوند تا بتوان در 
 بخش های مختلف از توانمندی هایشان استفاده کرد.وی پرداختن به 
گروه های مختلف فرهنگ و ارشــاد شهرســتان در مباحث 
فرهنگی نیاز اساســی شهرستان دانســت.مصطفی غلامپور 
فرمانــدار رودان نیــز در این آیین بیان داشــت: وجه تمایز 
اداره فرهنگ و ارشــاد اســلامی با ســایر ادارات و نهادها 
دوســتی، رفاقت بین فعــالان این عرصه اســت.وی گفت: 
فرهنگ ســازی می توانند که جامعه را توســعه دهد و یکی 
از ارکان اصلی در ملل مختلف همین فرهنگ است.غلامپور 

تصریح کرد: مردم شریف شهرســتان رودان همواره آشنا به 
 تمامی امور از جمله فرهنگ و هنر هســتند و این شهرستان 
 ظرفیت ها فراوانی در بخش فرهنگ دارند.وی ادامه داد: باید 
ظرفیت های متعدد بخش فرهنگ و ارشــاد رودان به بهترین 
شکل ممکن بازگو شــود.فرماندار رودان خواستار نگاه ویژه 
به بخش فرهنگ و هنر و رسانه شهرستان رودان شد و گفت: 
قطعا تغییر نگاه باعث تحــول و ایجاد امید در بین تک تک 
 فعالان بخش فرهنگ و ارشــاد خواهد شــد.وی با تقدیر از 
حرکت های مثبت و موثر هنرمندان رودانی در بحث کرونا و 
انتخابات گفت: فرهنگ و هنر یک کار ارزشی است که از دل 
بر می آید و باید به بهترین شکل به آن پرداخت.غلامپور بیان 
داشت: ناهنجاری هایی که در جامعه تبدیل به هنجار شده اند 
تنها از حوزه هنر می توانند به آن ورود و برای رفع آنها تلاش 
کرد.به گزارش فارس ، وی در ادامه خواســتار مشارکت همه 

جانبه فرهنگ و ارشاد در حوزه آسیب های اجتماعی شد.

رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی رودان معرفی شد 

روند شناســایی بیماران جدید و میزان بســتری ها در 
کشــور رو به رشد اســت و باید خود را برای روزهای 
ســخت تر آماده کنیم.طبق جدیدترین رنگ بندی اعلام 
شده از وضعیت کرونایی کشــور، حدود۱۶۹ شهرستان 
در وضعیت قرمز، ۱۶۶ شهرســتان در وضعیت نارنجی 
و ۱۱۳ شهرســتان در وضعیت زرد کرونایی قرار دارند. 
 افزایش عادی انگاری ســبب شــد که هم اکنون اغلب 
استان های کشــور در موج اول و خیز پنجم کرونا قرار 
بگیرند. حال خیز پنجم کرونا با ســویه هندی در حال 
اوج گیری در تمام مناطق کشور است و به گفته مسوولان 
وزارت بهداشت، دامنه، شــتاب و سرعت درگیری این 
بیماری در خیز پنجم نســبت به چهار خیز قبلی بسیار 
نگران کننده است.متاســفانه در اغلب استان های کشور 
شاهد کاهش چشــمگیر در میزان عمل به توصیه های 
بهداشــتی و شــاهد تداوم روند افزایشــی این بیماری 
در کشور هســتیم؛ همچنین در هفته  های گذشته تعداد 
بیماران ســرپایی کرونا مثبت در کشور با افزایش حدود 
۲۵ درصدی مواجه بوده اســت. همچنین در این هفته با 
افزایــش حدود ۳۵ درصدی در تعداد بیماران بســتری 
مثبت و افزایــش ۱۸.۵ درصدی در تعداد بیماران فوت 
شــده کووید ۱۹ بودیم.آنطور که به نظر می رســد عدم 
اجرای دســتورالعمل های ســتاد ملی مقابله با کرونا در 
راســتای کاهش بار بیماری کرونا در کشور، خیز پنجم 
کرونا را موجب شده و تعدادی از شهر ها و استان های 
کشــور را به وضعیت قرمز و نارنجی رســانده است به 
طوری که گفته شده این کاهش میزان عمل به توصیه های 

بهداشتی در طول ماه های اخیر در کشور بی سابقه بوده و 
هم اکنون به ۴۸ درصد رسیده است. متاسفانه هرمزگان 
نیز مانند اســتان های گیلان، البرز، یزد، کرمان، فارس و 
سیستان و بلوچســتان دارای پایین ترین میزان عمل به 
دستورالعمل های بهداشتی است کرونا فعلا مهمان ما است 
و باید برنامه ریزی به گونه ای باشــد که حرف شنوی از 
حرف های ستاد کرونا وجود داشته باشد. دستورالعمل ها 
ابلاغ می شود اما کنترلی برای اجرای آن وجود ندارد؛ در 
حالی که باید هرچه سریع تر و قاطع تر عمل شود.اگر روند 
به همین منوال باشــد روزهای سخت تری در انتظارمان 
خواهد بود. به اعتقاد مسوولان وزارت بهداشت و درمان، 
واکسیناســیون یکی از سهل الوصول ترین، سریعترین و 
نسبتا کاراترین روش های پیشگیری از کووید ۱۹ است 
که اثربخشی نسبی آن در عرصه جهانی به اثبات رسیده 
و می تواند نقش موثری در کاهش مرگ و میر داشــته 
باشد. پروفایل کشور در برابر این بیماری مطلوب نیست 
و کشــور باید در برابر ویروس کرونا آرایش جنگی به 
خود بگیرد و در تمام ســازمان ها باید اقداماتی فراتر از 
آنچه تاکنون صورت گرفته است، انجام دهند ، از این رو 
انتظار می رود واکســن دغدغه و مساله روی میز تمام 
مسوولان کشــور باشد.چراکه اگر واکسیناسیون به موقع 
انجام نشود، شاهد خیزهای مجدد کرونا خواهیم بود.اما 
در مــورد ویروس دلتا انواع واکســن ها بر آن اثر کامل 
ندارد و آمار نشان می دهد واکسن های MRNA حدود 
۶۰ درصد در مقابل این ویروس اثر دارد.بر اساس اعلام 
ستاد ملی مقابله با کرونا، ویروس دلتا قدرت سرایت بالا 

و انتقال آلودگی زیادی دارد و بنا به نتایج بررســی ها از 
کشــورهای درگیر با این گونه ویروس و از جمله هند 
که حالا تعداد قابل توجهی از بیمارانش، مبتلایان همین 
نوع ویروس هستند، دلتا تعداد بیشتری را مبتلا می کند، 
علائم به ســرعت و کمتر از ۷۲ ساعت ظاهر می شود و 
فــرد آلوده می تواند ۱۰ تا ۱۲ نفر از افرادی که با وی در 
تماس بوده اند را مبتلا کند.مستندات اخیر نشان می دهد 
ویروس کرونای دلتا قدرت سرایت پذیری بیشتری نسبت 
به واریانت انگلیســی دارد و میزان بستری شدن بیماران 
را نیز افزایش می دهد اما گزارشــی از تفاوت در میزان 
مرگ ناشی از واریانت دلتا نسبت به واریانت های پیشین 
در دست نیست، گر چه گزارش ها از موارد مرگ ناشی 
از واریانت دلتا در کشورهای دیگر نشان می دهد، افرادی 
که واکسینه نشده اند یا واکسیناسیون آنها کامل نشده است، 
در معــرض خطر قرار دارند و درمــورد این که این نوع 
کرونا چه میزان درمان پذیربوده در جهان پاســخی پیدا 
نشده است. هنوز هیچ نقطه متقن و مشخصی درباره میزان 
مرگ و میر این سویه وجود ندارد اما باتوجه به سرعت 
بالای انتقال واریانت دلتا و افزایش سرعت ابتلای افراد،  
می تواند مرگ و میر بالاتری را داشــته باشد.از این رو 
توصیه می شود حتی در صورت تزریق واکسن همچنان 
از ماســک اســتفاده کنند و فاصله گــذاری اجتماعی، 
شست وشــوی دست ها و عدم شــرکت در تجمعات را 
رعایت کنند. هرگونه تجمع در شرایط وجود این واریانت 
جدید، اشتباه اســت؛ زیرا قدرت ســرایت ویروس را 

افزایش می دهد.

عدم کنترل بر اجرای دستورالعمل ها

روزهای سخت تری در انتظارمان است   فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com

یادداشت

آگهی مزایده )نوبت دوم(   
شعبه اول اجراي احکام حقوقي دادگستري بندرعباس به موجب پرونده اجرائي 961060ب در خصوص بانک قوامين عليه ناصر رشيدي بخواسته مطالبه 
وجه که در راستای صدور اجرایيه ملک تجاري به شرح ذیل به مزایده گذاشته مي شود . خلاصه گزارش بررسي و ملاحظات : الف: رابطه قراردادي 
طرفين: طي قرار داد اجاره مورخ 1390/12/10 و شماره4569 یکباب مغازه 5 دهنه واقع در نبش پاساژ نصر با مشخصات پلاك ثبتي 2502 به مساحت 
همکف حدود 112 متر مربع ونيم طبقه حدود 38 متر مربع که اجاره آن بين موجر آقاي ناصر رشيدي )صاحب سرقفلي ( ومستاجر بانک قوامين منعقد 
شده است.ب:مشخصات مغازه مورد نظر : مورد بازدید عبارت از: یکباب مغازه به نشاني بندرعباس بلوار امام خميني بعد از ميدان شهدا واقع در نبش 
پاساژ نصر به مساحت همکف حدود 112 متر و مساحت نيم طبقه حدود 38 متر مربع به پلاك 2502 اصلي پوشش کف سراميک ، دیوار با پوشش ام 
دي اف ، دارای سقف کاذب نورپردازي شده ، راه پله جهت دسترسي به نيم طبقه ، درب ورودي شيشه سکوریت بوده و در زمان بازدید مغازه مورد 

نظر تخليه مشاهده گردید. گزارش کارشناسي :- برآورد ارزش سرقفلي ملک مورد نظر : با توجه و عنایت به بازدید صورت گرفته و طي مدارك ابرازي از طرف محکوم له با در نظر 
گرفتن موقعيت کيفيت و قدمت ساخت شکل هندسي ، ارزش منطقه اي و بافت آن ونوع مصالح بکار رفته ووضعيت فعلي بازار املاك و مستغلات ) عرضه و تقاضا ( ، وبدون در نظر 
گرفتن منعي در نقل وانتقالات ووقعي بودن ، مستحق للغير بودن ، بازداشتي بودن و تعهدات دیون وبدهي احتمالي که ممکن است به اشخاص )حقيقي و حقوقي ( شهرداری یا سایر 
موسسات ، بانک ها و نهادهاي دولتي و خصوصي داشته باشد یا در مسير بودن یا نبودن طرح های عمرانی و اصلاحات و در صورت صحت و اصالت اسناد و مدارك ابرازي و با در 
نظر گرفتن سایر پارامترها و مولفه هاي کارشناسي موثر بر این رابطه از نظر اینجانب ارزش پایه سرقفلي ملک مورد نظر جمعا مبلغ 45،850،000،000 ریال )چهل وپنج ميليارد وهشتصدو 
پنجاه ميليون ریال( اعلام مي گردد .1- فروش نقدي است . و حداکثر مهلت پرداخت بهاء یک ماه می باشد . 2- کليه هزینه هاي مربوط به معامله مورد از هر قبيل و از هر جهت به 
عهده خریدار است. 3- پيشنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگي اجراي احکام مبلغ 10% مبلغ ارزیابی شده را بصورت سپرده نقدي بحساب شماره 
ir 220100004062012907685962 نزد بانک ملی شعبه دادگستري تودیع و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند . 4- اجرای احکام در رد یا قبول پيشنهاد مختار است . 5- مزایده 
در رو دوشنبه ساعت 12 مورخ1400/05/11 در محل دفتر شعبه اول اجرای احکام مدني دادگستری بندرعباس واقع در رسالت جنوبی کوچه فتح المبين مجتمع قضایی شهيد بهشتی 
بصورت حضوري بعمل مي آید و برنده کسي است که بالاترین قيمت را پيشنهاد نماید . 6- در صورتيکه برنده تا یک ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بها مورد مزایده 
خود داری نماید مسئول کسر احتمالي قيمت و خساراتی که از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدواً از سپرده او استيفا ميشود و سپرده تا تعيين کسر قيمت و خسارات وارده 

مسترد نخواهد شد و متقاضيان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بيشتر ميتوانند به شعبه اول اجرای احکام مدني دادگستري بندرعباس مراجعه نمایند. 

بهمن نیا  - دادورز شعبه اول اجرای احکام مدني دادگستري بندرعباس

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

گروه خبر //  فرمانده مرزبانی هرمزگان از اجرای طرح 
ضربتی مقابله با قاچاق سوخت و کشف۳4۰ هزار لیتر 

گازوئیل قاچاق در آب های هرمزگان خبر داد.
   سردار حسین دهکی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
مرزبانان استان در راستای مبارزه بی امان با قاچاقچیان 
سوخت، با انجام اقدامات اطلاعاتی، از انتقال مقادیر قابل 

توجهی سوخت در سواحل بندرچارک مطلع و رسیدگی 
به موضوع را به صورت ویژه در دســتور کار خود قرار 
دادند.وی افزود: مرزبانان حین پایش نوار مرزی و گشت 
زنی در سطح حوزه استحفاظی، در جنوب جزیره هرمز به 
سه فروند موتور لنج حامل سوخت قاچاق که در حرکت 
بودند، مشکوک شدند.سردار دهکی با اشاره به توقیف سه 

فروند شناور موتور لنج در این عملیات، تصریح کرد: در 
بازرسی دقیق از شناورهای توقیفی مقدار ۳۴۰ هزار لیتر 
ســوخت قاچاق از نوع گازوئیل، ۵۰۰ گرم مواد مخدر 
از نوع تریاک و یک دســتگاه تلفن ماهواره ای به ارزش 
یک میلیارد و ۲۰ میلیون ریال کشف شد.به گزارش مهر، 
سردار دهکی با اشاره به دستگیری ۲۱ قاچاقچی در این 
رابطه، خاطرنشان کرد: قاچاقچیان و مخلان اقتصاد داخلی 
کشــور بدانند مرزبانان هرمزگان با اشرافیت اطلاعاتی 
 کوچک تریــن تحرکات را در نوار مــرزی آبی زیر نظر
گرفتــه و با هرگونه اقدام ســودجویانه قاطعانه برخورد 

خواهند کرد.

گروه خبر // کشــت کنجد در ۲ هزار هکتار زمین های کشــاورزی اســتان 
هرمزگان آغاز شد. 

   امیری زاده، مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی  گفت: امسال در ۲ هزار هکتار 
از زمین های کشاورزی شهرستان های حاجی آباد، بندرعباس، پارسیان و بستک کنجد 
کشــت می شود که تاکنون کشاورزان ۱6۵۰ هکتار را زیر کشت برده اند.امیری زاد با 
اشــاره به اینکه ۹۰ درصد محصول کنجد هرمزگان در شهرستان حاجی آباد کشت 

و تولید می شود، افزود: کشــت محصول کنجد در زمین های کشاورزی استان از ۲۵ 
تیرآغاز شده و تا نیمه مرداد نیز ادامه دارد.

   به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان  ، او گفت: بیش از ۱۰ تن بذر کنجد از ارقام 
داراب ۲، دشتستان و محلی در فروشگاه های مجاز سطح استان و در کارگزاری های 
تعاونی ها در حال توزیع است و پیش بینی می شود بیش از ۲ هزار تن محصول در 

پاییز امسال برداشت شود.

فرمانده مرزبانی هرمزگان خبر داد 

کشف ۳4۰ هزار لیتر سوخت قاچاق در آب های هرمزگان 

آغاز کشت کنجد در زمین های کشاورزی هرمزگان 
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گروه گزارش // رئیس قــوه قضاییه گفت: در برخی 
بخش های بازار نابســامانی هایی وجود دارد و در این 
شــرایط که مردم زیر فشار دشــمن هستند، برخی 
بی تدبیری ها و کم تدبیری ها هم اضافه شــده انصاف 
نیست بازار و گرانفروشی هایی که وجود دارد رها کنیم 
و اجازه دهیم افراد فرصت طلب هم با فشار مضاعف به 

مردم سودجویی کنند.
  حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در جلسه شورای 
عالی قوه قضاییه با تبریک عید قربان و گرامیداشت روزه 
عرفه ابراز امیدواری کرد به واسطه این ایام نورانی تألمات 
ملت های مســلمان بویژه مردم افغانستان که این روز ها در 
 ســختی بســر می برند، هر چه زودتر برطرف شود.رئیس 
قوه قضاییه با اشــاره به دســتورات ده گانــه خود برای 
معاونت های مختلف قضایی که در اولین جلســه شورای 
عالی قوه قضاییه در هفته گذشــته صادر کرد از مسئولان 
ذیربط خواست که اهتمام داشته باشند این موضوعات در 
موعد مقرر پیگیری و گزارش آن ارائه شود.حجت الاسلام 
والمسلمین محســنی اژه ای در ادامه به تلاش های دشمنان 
برای بهره گیری از مقطع انتخابات و انتقال دولت به منظور 
آشوب آفرینی در کشور اشاره کرد و گفت: دشمن در این 
مقاطع زمانی تلاش مضاعــف و فوق العاده ای انجام داد تا 
بتواند در کشور فضاسازی کند و خیلی هم امید داشت که 

بتواند به هدف خود برسد.
* در ایام انتخابات مطلقاً آنچه مورد نظر دشمنان و 

بدخواهان در خارج و داخل بود رخ نداد
   رئیس قــوه قضاییه گفت: به فضل پــروردگار در ایام 
انتخابات مطلقاً آنچه مورد نظر دشــمنان و بدخواهان در 
خارج و داخل بود رخ نداد و تلاش کردند از شرایط فعلی 
و انتقال دولت اســتفاده کرده و فشار بر مردم را بیشتر کنند 
تا کاســه صبر و حوصله مردم لب ریز شود، اما ان شاءالله 
این بار هم تیر آن ها به ســنگ می خورد.حجت الاســلام 
والمسلمین محسنی اژه ای در عین حال خطاب به مردم و 
مسئولان متذکر شــد که همه باید مراقب و مواظب باشند 
تا ناخواســته در زمین دشمن بازی نکرده و در فضایی که 
دشمن ایجاد می کند قرار نگیرند.رئیس قوه قضاییه گفت: 
در رأس تلاش های مذبوحانه ای که صورت می گیرد آمریکا 
و اسرائیل قرار دارند؛ آمریکا برای تحریک مردم عملیات 
روانی ســنگینی طراحی کرده و از سناریو های نخ نما هم 
استفاده می کنند.حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
افزود: آمریکای آدم کش و اسرائیل غاصب که رسماً ترور 
می کنند و اعلام هم می کند و آشــکارا به حقوق ملت ها و 

کشــور ها و افراد تعدی و تجاوز می کنند، امروز داعیه دار 
حمایت از مردم شده اند.

*  مردم ما هوشــیارند و مطالبات به حق خود را از 
مسیر درست پیگیری می کنند

  وی با بیان اینکه مردم ما هوشیارند و مطالبات به حق خود 
را از مسیر درست پیگیری می کنند و قطعاً اجازه نمی دهند 
بدخواهان در صفوف آن ها رخنه کنند، به نیرو های امنیتی 
نیز متذکر شد که مراقبت کنند تا برخی افراد ناخواسته فریب 

عوامل دشمن را نخورده و در دام آن ها نیافتند.
* در شــرایطی که مردم زیر فشار دشمن هستند و 
بی تدبیری ها هم اضافه شده است، انصاف نیست 

بازار و گرانفروشی ها را به حال خود رها کنیم
  رئیس قــوه قضاییه در بخش دیگری از ســخنانش بر 
ضرورت کنترل بازار در این شرایط تأکید کرد و گفت: در 
برخی بخش های بازار نابسامانی هایی وجود دارد و در این 
شرایط که مردم زیر فشار دشمن هستند، برخی بی تدبیری ها 
و کم تدبیری ها هم اضافه شــده اســت.حجت الاســلام 
والمســلمین محســنی اژه ای افزود: انصاف نیست بازار و 
گرانفروشی هایی که وجود دارد رها کنیم و اجازه دهیم افراد 
فرصت طلب هم با فشار مضاعف به مردم سودجویی کنند.

*  دادســتان کل کشور موظف اســت در موضوع 
کنترل بازار به کمــک تعزیرات رفته و اقدامات لازم 

را انجام دهد
  رئیــس قوه قضاییه با بیان اینکه وظیفه اصلی ســازمان 
تعزیرات کنترل بازار و جلوگیری از گرانفروشی هاست به 
دادســتان کل کشور تأکید کرد که با همکاری دادستان ها و 
مجموعه تعزیرات اجازه ندهند در این شرایط فشار دیگری 
به مردم وارد شود.حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
با اشاره به افزایش قابل توجه قیمت برخی کالا های مورد 
نیاز کشور و مردم و اقلام خوراکی در روز های اخیر اظهار 
داشت: وقتی کالایی مانند ســیمان و فولاد گران می شود 
بر خیلــی بخش ها اثر می گذارد و فقط قیمت یک کالا در 
واقع گران نشده است.رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به 
دادستان کل کشور و سازمان بازرسی کل کشور مأموریت 
داد که موضوع را پیگیری کنند و اگر اشــکال و ایرادی در 
کار مســئولان ذیربط بوده که مرتکب تعلل یا ترک وظیفه 
قانونی خود شــده اند با آن ها برخورد شود.حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای گفت: اگر مسئولی آگاهانه و به 
عمد به وظیفه خود عمل نکرده و تعلل داشــته حتماً با او 
برخورد قضایی شود و اگر اقدام عمدی نبوده تذکر داده شود 
و در صورت بی توجهی به تذکر برخورد مناســب صورت 
گیرد و اگر اقدام مجرمانه ای نیز انجام شده برخوردی سریع 
و قاطع شود تا هر چه سریعتر از نابسامانی ها و گرانی افسار 

گسیخته جلوگیری شود.
*  ســازمان بازرســی و دادســتانی کل موظفند 
تصمیمات هیات اعزامی به خوزستان را تا حصول 

نتیجه و گزارش به مردم پیگیری کنند
  رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش با تقدیر از 
سفر هیئت ویژه بررسی مشکلات آب مردم خوزستان به این 
استان اظهار داشت: بررسی مسئله مشکلات آبی خوزستان 
و ارائه گزارش آن به دولت کار لازمی بود اگر چه دیر انجام 
شد، اما پیگیری ها نباید محدود به یک سفر و یک گزارش 
شود.حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای به دادستان 
کل کشور و ســازمان بازرسی مأموریت داد موضوع را تا 
حصول نتیجه روشن و قطعی و حل مشکل و جلوگیری از 
تکرار مشکلات مشابه پیگیری کنند و گزارش آن را نیز به 
اطلاع مردم برسانند.رئیس قوه قضاییه از مردم خوزستان 
نیز خواست تا اجازه ندهند دشــمنان از مطالبات به حق 
آن ها سوءاســتفاده کنند و در عین حال به دادستان حوزه 
قضائی مربوطه مأموریت داد مواردی که منجر به آســیب 
دیدن یا کشته شدن افراد شده با جدیت و فوریت پیگیری و 
با عوامل این اقدامات برخورد کند تا موضوع برای همگان 
روشن شود.حجت الاســلام والمسلمین محسنی اژه ای به 
موضوع معطل ماندن مردم در دســتگاه های اجرایی و قوه 
قضاییه نیز اشاره کرد و گفت: واقعاً گاهی مردم بی وجه در 
ادارات معطل می شوند و کارشان به تأخیر می افتد.رئیس قوه 
قضاییه گفت: گاهی اوقات مقررات و قوانین پیچیدگی هایی 
دارد که باید روند آن طی شود، اما مواردی هست که بدون 
هیچ ضرورتی موجب تعلل مردم و ســرگردانی آن ها در 

ادارات می شود که باید با این مسئله برخورد شود.
* ســازمان بازرسی با کمک حراســت دستگاه ها، 
عوامل معطلی مردم در ادارات را شناسایی و با آن 

برخورد کنند
  حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای تصریح کرد: 
یکی از وظایف اصلی حراست ها برخورد با عوامل معطل 
ماندن مردم در ادارات و کسانی است که چوب لای چرخ 
می گذارند و یا خدماتشان با فساد همراه است که سازمان 
بازرسی باید از آن ها گزارش بخواهد.وی با بیان اینکه نباید 
اجازه دهیم مردم حالا که با مشکلات دیگر روبرو هستند، 
در پیچ و خم اداری دستگاه ها، نهاد ها و مؤسسات عمومی 
هم معطل شوند، از سازمان بازرسی کل کشور خواست که 
با همکاری نیرو های خود و همچنین مجموعه های نظارتی 
دســتگاه ها عناصر خاطی را شناسایی و با آن ها برخورد 
کند.رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از ســخنانش از 
عملکرد مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه در شناسایی 
و بازداشت ۱۹ نفر از عناصر فاسد و کارچاق کن در تهران 
اعم از ۱۵ وکیل و چند کارمند دادگستری در روز های اخیر 
تقدیر کرد.حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای تصریح 
کرد که اقدامات چند فرد خاطی آثار سویی از جمله ذهنیت 
ســازی منفی در مردم نســبت به کارکنان خدوم دستگاه 
قضایی داشته و نسبت به آن ها سوءظن بوجود می آورد به 
نحوی که ۸۰ هزار وکیل را بدنام کرده و موجب بی اعتمادی 

مردم به نظام قضایی می شــود، و بر همین اساس رسیدگی 
ســریع به این پرونده و اطلاع رسانی درباره آن باید مورد 

توجه ویژه قرار گیرد.
*  معاونت حقوقی راهکارهای کاهش هزینه دادرسی 

را بررسی و راهکار ارائه کند
  رئیس قــوه قضاییه در بخش دیگری از ســخنانش با 
اشــاره به بالا بودن هزینه های دادرسی در دعاوی حقوقی 
و کیفــری به معاونت حقوقی مأموریت داد این موضوع را 
مورد بررســی قرار دهد تا هر میزان که امکان دارد از این 
هزینه ها کاسته شــود.حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای به ذکر نمونــه ای در این زمینه پرداخت و گفت: در 
یکی از پرونده های حقوقی که اخیراً بررسی کردم دیدم که 
برای یک دادخواســت یک میلیاردی ۴۳۰ میلیون هزینه 
شده که حدود ۵۰ درصد از کل دادخواست بوده که بخش 
عمده آن دســتمزد وکیل، کارشناس و هزینه دادرسی بوده 
اســت.وی ادامه داد علاوه بر زمانی که افراد برای پیگیری 
یک دعــوای حقوقی صرف می کنند، پول کلانی باید برای 
وکیل و کارشناسی و هزینه های دادرسی پرداخت کنند که 
بســیاری از مردم توان پرداخت این مبالغ را ندارند و باید 
برای آن تدبیر کنند.رئیس قوه قضاییه گفت: ممکن است در 
مقام مقایسه گفته شود که در فلان کشور هزینه رسیدگی به 
دعاوی بیشتر است، اما ما باید این مسئله را نسبت به شرایط 
کشــور خودمان مورد ارزیابی قرار دهیم.حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای تأکید کرد: اگر لازم است قانونی 
یا رویه ای اصلاح شود تا هزینه رسیدگی به دعاوی کاهش 
یابد باید انجام شــود تا بتوانیم با سرعت بیشتری در مسیر 
تسهیل کار مردم و خدمت رسانی کم هزینه تر و بی منت به 

مردم گام برداریم.
* دســتور بــرای پیگیــری تســریع در رونــد 

واکسیناسیون زندانیان کل کشور
  رئیس قوه قضائیه در بخش دیگری از ســخنان خود با 
اشــاره به گزارش رئیس سازمان زندان ها درباره تدابیر به 
کار گرفته شده در جهت کنترل سویه دلتای بیماری کرونا 
در زندان های کشور به دادستان کل کشور به عنوان نماینده 
قوه قضائیه در ستاد ملی مقابله با بیماری کرونا دستور داد 
موضوع تسریع در روند واکسیناسیون زندانیان کل کشور را 
در این ستاد پیگیری کند.   حجت الاسلام اژه ای همچنین 
معاون منابع انسانی قوه قضائیه را مامور کرد تا شرایط جذب 
قضات صاحب صلاحیت را بر اســاس تکالیف قانونی و 
ظرفیت های موجود از سال های گذشته و امسال، تسریع کند 
تا کمبود های موجود در این زمینه با سرعت بیشتری مرتفع 
شود.در این نشست حجت الاسلام و المسلمین عبداللهی 
رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه، از دستگیری 
 تعدادی از متخلفین شــامل چند وکیل و کارمند متخلف و 
تعدادی کارچاق کن در تهران و سایر شهرستان های کشور 

خبر داد.

*  واکسیناسیون مددجویان زندانی در ندامتگاه های 
تهران

  محمدمهدی حاج محمدی رئیس ســازمان زندان ها نیز 
با اشــاره به تدابیر به کار گرفته شده در این سازمان برای 
جلوگیری از شــیوع بیماری کرونا و کنترل سویه دلتا، در 
زندان های کشور از واکسیناســیون مددجویان زندانی در 
ندامتگاه هــای تهران خبر داد.وی گســترش این طرح در 
سطح کشــور را نیازمند تمهید ستاد ملی مبارزه با کرونا و 
در اولویت قرار دادن زندانیان در طرح های واکسیناســیون 
عمومی دانسته و از برنامه ریزی برای اعطای مرخصی به 

زندانیان واجد شرایط در این ایام خبر داد.
احیای شرکت کشت صنعت میلاد خراسان با اقدامات 

سازمان بازرسی 
   در این نشســت حجت الاســلام والمسلمین درویشیان 
رئیس ســازمان بازرسی کل کشور با ارائه گزارشی درباره 
اقدامات این سازمان برای رفع موانع تولید و احیای شرکت 
کشــت صنعت میلاد خراســان گفت: فعالیت این واحد 
تولیدی که با ســرمایه ای بیــش از ۷۵۰ میلیارد تومان و 
ظرفیت اشــتغال بیش از ۳۰۰ نفر برای تأمین مکمل های 
غذایی ســالمندان، بیماران هپاتیت، بیماران مبتلا به صرع، 
نوزادان نارس و ورزشــکاران فعالیت دارد از سال ۷۹ به 
دلیل عدم تمدید پروانه ســاخت محصول متوقف شده بود 
که با پیگیری های سازمان بازرسی پس از سه سال مجدداً 
وارد چرخه تولید شد.رئیس سازمان بازرسی کل کشور با 
ارائه گزارشــی درباره مسائل و مشکلات مربوط به دپوی 
کالا های اساسی و نهاده های دامی در بندر امام خمینی )ره( 
گفت که در حال حاضر حدود ۳ و نیم میلیون تن کالا های 
اساسی در این بندر موجود است که یک و نیم میلیون تن 
آن آماده بارگیری است و با پیگیری صورت گرفته از سوی 
سازمان بازرسی و توافق نهاد های مرتبط، مقرر شد وزارت 
راه و شهرســازی تمهیدات انتقال این حجم کالا به مبادی 
توزیع و مصرف را فراهم کند.وی همچنین با اشاره به بازدید 
از صنایع پتروشیمی مسجد ســلیمان و لوله سازی اهواز 
همزمان با راه اندازی خط صــادرات صنعت، توضیح داد: 
بخش عمده سهام شرکت صنایع پتروشیمی مسجد سلیمان 
با ظرفیت تولید روزانه دو هزار تن آمونیاک برای مصرف 
داخلی مجتمع جهت تولید بیش از ۳ هزار تن اوره، سال ۹۵ 
از ســوی صندوق بازنشستگی کشوری خریداری شد، اما 
این طرح به دلیل بروز اختلافات مالی و سهام داری ناتمام 
ماند که در نهایت با ورود سازمان بازرسی موانع این پروژه 
ملی برطرف و پس از وقفه ای دوساله در خرداد ماه امسال 
افتتاح و اولین محموله اوره از محصولات این شرکت برای 
صادرات بارگیری شــد.به گزارش میزان ؛ حجت الاسلام 
درویشــیان گفت شرکت لوله ســازی اهواز نیز به عنوان 
قدیمی ترین ســازنده لوله نفت، گاز و آب در کشوراست 
که مالکیت و مدیریت آن در ســال ۷۹ از وزارت نفت به 
صندوق بازنشستگی کشوری واگذار شد، اما به دلیل بدهی 
کلانی که به بانک پاسارگاد دارد دچار مشکلات عدیده و 
فعالیت آن مختل شده که پرونده آن در محاکم حقوقی اهواز 
در جریان است و سازمان بازرسی در حال پیگیری است تا 
بر اساس ممنوعیت محاسبه سود مرکب توسط بانک ها هر 

چه سریعتر مشکل این مجموعه برطرف شود.

گروه گــزارش // مدیرعامل اتحادیه مؤسســات و 
تشکل های فرهنگی ـ مردمی قرآن و عترت هرمزگان 
گفت: هیئت مدیره اتحادیه استانی مؤسسات قرآنی به 
دنبال یافتن راه حل هایی برای رفع موانع، معضلات و 

مشکلات بر سر راه جامعه قرآنی است.
  از اواخر بهمن  ۹۸ تب کرونا در کشــور همراه با برخی 
کشورهای جهان بالا گرفت، مسئله ای که موجب تشکیل 
ستاد ملی مبارزه با کرونا و اتخاذ تصمیمات مهم از سوی 
مســئولان مربوطه شد. یکی از این تصمیمات اتخاذ شده، 
تعطیلی مراکز آموزشی بود، موضوعی که در هفته  های اخیر 
نیز ادامه داشــت و به تبع آن مؤسسات و خانه های قرآن 
تعطیل شدند. هر چند در ابتدا و به دلیل نامعلوم بودن سرانجام 
کروناویروس، گمان می رفت که پس از پیک چند روزه و یا 
چند هفته ای، همه چیز به روال عادی بازگردد.لذا مدارس و 
دوره های آموزشی به دلیل جلوگیری از انتقال کرونا کماکان 
تعطیل ماند، اما اندک زمانی پس از آن تب، محدود شدن 
فضای آموزشی و استفاده از بستر فضای مجازی و اینترنت 
اوج گرفت و تشکل های قرآنی را نیز به این عرصه کشاند. 
هرچند اســتفاده از فضای مجازی سبب شد تا مؤسسات 
قرآنی نیز خود را همگام با دیگر عرصه های آموزشی کشور 
به روز کنند، اما باز هم این موضوع برای مؤسسات مناطق 
کم برخوردار محرومیتی دیگر بود.شــیوع ویروس کرونا 
طی دو سال اخیر باعث شــده بسیاری موسسات قرآنی 
فعالیت های آموزشی خود را در فضای مجازی ادامه دهند؛ 
ولی برخی نتوانستند خود را با شرایط جدید وفق داده و با 
ورشکستگی روبرو شدند.از زمانی که جهان درگیر ویروس 
کرونا شــد، سبک زندگی مردم تغییر کرد و کسب و کارها 
نیز با مشکلات فراوانی روبرو شد به گونه ای که بسیاری 
از افراد شــغل خود را از دست دادند و برخی نیز به کسب 
و کارهای دیگر مانند فضای مجازی رو آوردند تا شــاید 
بتوانند بخشی از خسارت های وارده را جبران کنند.در این 
میان مشاغل فرهنگی و هنری آسیب هایی فراوانی دیدند و 
 موسسات قرآنی مردمی که بیشترین درآمدشان از برگزاری 
کلاس های آموزشی بود نیز با رکود و بحران روبرو شدند 
به گونه ای که فعالیت برخی از این موسســات تعطیل شد 
و به گفته برخی کارشناســان امید چندانی هم به فعالیت 
دوباره آنها نیست.تعدادی از این موسسات مانند بسیاری 
شاخه های شغلی دیگر در این موقعیت کرونایی متاثر شده 
باشــند و فعالیت های حضوری آنها ماه هاســت متوقف 
شده و بسیاری موسسات نیز نتوانستند خود را با وضعیت 
موجود ســازگار کنند و لذا فعالیت هایشان کمرنگ شد و 
فعالیت برخی موسسات نیز به طور کلی متوقف شد.تاکنون 
تعداد زیادی موسسه قرآنی در سطح کشور به ثبت رسیده 
است ولی پیامدهای شیوع ویروس کرونا همچنان دامنگیر 
 این موسســات اســت و برخی معتقدند اگر تغییری در 
فعالیت ها رخ ندهد و فکری برای این موسسات نشود، به 

زودی شاهد کاهش تعداد موسسات قرآنی خواهیم بود.
  به دنبال یافتن راه حل هایی برای رفع معضلات و 

مشکلات جامعه قرآنی هستیم
  عماد ناصری، مدیرعامل اتحادیه مؤسسات و تشکل های 

فرهنگی ـ مردمی قرآن و عتــرت هرمزگان اظهار کرد: 
چندین ماه اســت توفیق خدمتگــزاری به جامعه قرآنی 
استان نصیب من و هیئت مدیره اتحادیه استانی مؤسسات 
قرآنی شــده و به دنبال این هستیم که راه حل هایی برای 
رفع موانع، معضلات و مشکلات بر سر راه جامعه قرآنی 
پیدا کنیم.وی افزود: با عنایــت مدیرکل اوقاف و رئیس 
مرکز قرآنی این نهاد، تفاهم نامه ای جهت برون سپاری کلیه 
فعالیت های قرآنی اوقاف هرمزگان به اتحادیه منعقد شد. 
انتظاری که از سایر مجموعه های متولی قرآنی داریم، این 
اســت که به صورت ناظر عمل کرده و کلیه فعالیت های 
قرآنی خود را در اختیار اتحادیه بگذارند. اتحادیه قرآنی 
به تمامی مؤسسات و تشکیلات قرآنی استان وصل است 

و می تواند در این زمینه بسیار مؤثر واقع شود.
  ثبت نام ۱۴۰۰ هرمزگانی در مسابقات سراسری 

قرآن
   مدیرعامل مؤسســات قرآنی هرمزگان ادامه داد: نتیجه 
این حرکت را در واگذاری مســابقات قــرآن اوقاف به 
اتحادیه شاهد بودیم. امســال هزار و ۴۰۰ نفر از طریق 

پیگیری های اتحادیه مؤسســات قرآنی در مســابقات 
سراســری قرآن ثبت نام کردند و از هفتــه آینده مرحله 
شهرستانی این مســابقات آغاز می شود.ناصری تصریح 
کرد: همچنین از مجموعه اوقاف انتظار داریم که در زمینه 
اختصاص موقوفات قرآنی به اتحادیه با ما همکاری کنند 
و اگر زمینی در شــهرها و روستاهای استان وجود دارد 
که امکان دارد در اختیار مؤسســات و خانه های قرآنی 
قرار گیرند، با ما همکاری داشــته باشند تا مؤسسات و 
خانه های قرآنی اســتان حداقل دغدغه مکان را نداشته 

باشند.
  بودجه هــای اندک نهادهــای قرآنی جوابگوی 

مشکلات شان نیست
  وی عنوان کرد: امید داریم مدیرکل تبلیغات اســلامی و 
فرهنگ و ارشــاد استان تشکیل »انجمن خیرین قرآنی« 
را در اختیار اتحادیه قرآنی قرار دهند. اتحادیه نیز متعهد 
می شــود از طریق صنایع بزرگ و خیرین اســتان پیگیر 
کمک های قرآنی در سطح هرمزگان باشد. نهادهای قرآنی 
بودجه های کمی دارند و شــاید بتوانیم تأمین هزینه های 
مالی خود را از طریق این انجمــن رفع کنیم.مدیرعامل 

مؤسسات قرآنی هرمزگان بیان کرد: متأسفانه بیمه فعالان 
قرآنی با پیگیری های بســیاری که انجام شده هنوز میسر 
نشــده اســت. البته برخی افراد بیمه بوده اند اما لیســت 
بیمه شــدگان باید به روزرسانی شود و افراد جدیدی وارد 

این لیست شوند. 
  حدود ۳۰۰ نفر از اساتید و معلمان قرآنی که سال هاست 
در حال خدمتگزاری هستند و سنشان بالا رفته در اولویت 
اختصاص بیمه هستند.ناصری اضافه کرد: جذب معلمان 
قرآنــی در آموزش و پرورش یکــی از معضلات بزرگ 
معلمان قرآنی اســت. تا جایی کــه پیگیری کردیم، اکثر 
این افراد مدرک کارشناســی و شرایط اختصاصی جذب 
را دارند اما متأسفانه در بحث اسناد مالی مشکلاتی دارند 
که نیاز به مساعدت مدیران استانی و پیگیری نمایندگان 
مجلس دارد. اخیراً شــاهد بودیم که مدیرکل آموزش و 
پرورش مازندران اعلام کرده که شــخصاً پیگیری جذب 
معلمان قرآنی خواهد بود و اگر این مسئله در هرمزگان نیز 

پیش رود، بسیاری از مشکلات رفع خواهد شد.
  لــزوم تخصیص اعتبار جهت رفع بخشــی از 

مشکلات موسسات و خانه های قرآنی 
  وی خاطرنشان کرد: اگر اعتباری به اتحادیه مؤسسات 
قرآنی برای تقسیم بین مؤسسات و خانه ها و فعالیت های 
قرآنی تخصیص داده شــود، بخشــی از مشکلات ما در 
حوزه فعالیت های عمرانی، فرهنگی و آموزشی مؤسسات 
حل می شود.مدیرعامل مؤسسات قرآنی هرمزگان اظهار 
کرد: در زمینه تســهیلات اشــتغال به مؤسسات قرآنی 
آســیب دیده از کرونا به همراه مدیرکل تبلیغات اسلامی 
خدمت اســتاندار رســیدیم، اما تاکنون ترتیب اثر داده 
نشده است. بســیاری از صاحبان مشاغل این تسهیلات 
را دریافت کرده اند اما مجموعه های قرآنی از آن محروم 
مانده اند.ناصری ادامه داد: مؤسسات از ابتدای شیوع کرونا 
بسیار متضرر شده اند و کسب و کار و مکان موسسه شان 
به مشکلات بســیاری برخورده است. هیچ گاه فراموش 
نمی کنم بانوی قرآنی که می گفت: »من تاکنون مدیرعامل 
موسســه ای در رودان بودم اما مکانم را از من گرفته اند و 
موسسه از دســتم رفته و به این دلیل که کار و تخصص 
دیگری نداشتم در خانه های مردم کار می کنم تا درآمدی 
داشته باشم«. متأسفانه بسیاری از فعالین قرآنی متخصص 
مجبور به ورود به مشــاغل کاذب شده اند و این از دست 

رفتن نیروهای قرآنی است که بسیار تأسف بار است.
  مؤسسات قرآنی معاف از مالیات هستند

  وی در پایــان یادآور شــد: در خصوص معافیت های 
مالیاتی مؤسســات قرآنی، مؤسســات بیشــتر درگیر 
فعالیت های قرآنی بوده و تخصصــی در زمینه پر کردن 
اظهارنامه مالیاتی ندارند. همه می دانند که مؤسسات قرآنی 
معاف از مالیات هستند و این مسئله دغدغه ای برای آنان 
به وجود آورده اســت. بسیاری از مؤسسات که معاف از 
مالیات بوده اند بــه دلیل پر نکردن اظهارنامه جریمه های 
سنگینی متقبل شده اند. اگر فرآیندی ایجاد شود که نیازی 
به پر کردن اظهارنامه مالیاتی برای مؤسسات نباشد، بخش 

دیگری از مشکلات آنان نیز حل می شود.

حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای در جلسه شورای عالی قوه قضاییه:

 انصاف نیست بازار و گرانفروشی ها را به حال خود رها کنیم 

مدیرعامل اتحادیه مؤسسات و تشکل های فرهنگی ـ مردمی قرآن و عترت هرمزگان بیان کرد 

آسیب های کرونا بر فعالیت های قرآنی 
به دنبال یافتن راه حل هایی برای رفع معضلات و مشکلات جامعه قرآنی هستیم

متأســفانه بیمــه فعــالان قرآنــی بــا 
پیگیری های بســیاری که انجام شــده 
هنــوز میســر نشــده اســت. البتــه 
 برخــی افراد بیمه بوده اند اما لیســت 
بیمه  شدگان باید به روزرسانی شود و 

افراد جدیدی وارد این لیست شوند

,,


